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Изкореняват казанлъшките рози
В знак на протест производители от Казанлък унищожиха 100

декара с маслодайна роза заради ниската изкупна цена и откази на
преработвателите да изкупуват продукцията им.

Стр. 12

70 000 не разбрали,
че са без личен лекар

Близо 70 000 пациенти
през миналата година не са
разбрали, че са останали
без лични лекари. Държа-
вата е имала задължението
да ги уведоми, но не го е
направила, заяви омбуд-
сманът Диана Ковачева по

време на международна
конференция на тема “Ос-
новни права и медицинско
право”. През 2020 г. 73
лични лекари са прекрати-
ли своята практика и дого-
вори с НЗОК. Техните па-
циенти, които са между

Двойно са нараснали здравните жалби
при омбудсмана за последните три години

1000 и 2000 души, са раз-
брали за това едва след
като са потърсили джипи-
то си във връзка със здра-
вословен проблем.

От данните на омбуд-
смана стана ясно, че близо
два пъти са се увеличили

жалбите към институцията
заради правата, свързани
със здравеопазването, през
последните три години.
През миналата година те
са били над 1000.
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Пак отлагат
газовата
връзка
с Гърция

е че сме очаквали нещо кой
знае колко по-различно, но и пре-
хваленият от ГЕРБ и от “отго-
ворника” Томислав Дончев План
за възстановяване и устойчивост,
по който се надяваме на едни 13
милиарда лева от ЕС, се оказа Пун-
та Мара. “В момента планът е под
формата на чернова и не е готов за
подаване”, съобщи вицепремиерът
Атанас Пеканов (стр. 5). Какво си
представяте, като чуете “чернова”?
Означава, че това, което предиш-
ният кабинет е оставил в наслед-
ство, са някакви мерки и намере-
ния в насипно състояние. Очевид-
но без логика и аргументация,
след като “има много коментари
и препоръки от европейски ин-
ституции”.

Е, как така чернова? Нали
беше готов и не го внесоха, за да
оставят инициативата на следва-
щото правителство? И нещо няма
дежурна пресконференция на
ГЕРБ, в която да кажат, че това е
лъжа и инсинуация! Защото тех-
ният план бил “перфектен”, раз-
бира се! А според Дончев той е и
напълно съгласуван с Еврокоми-
сията. Според Пеканов обаче не
е така. Изглежда някой заблужда-
ва и не е трудно да се досетим
кой. Ако се вярва на ГЕРБ, те и
“електронно правителство” обе-
щаваха от има-няма десетина го-
дини. Наляха едни 2 милиарда
лева, а резултатът остава под кри-
вата круша.
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Валентин ГЕОРГИЕВ

Като прекрасен повод за подновяване на диалога между България и Северна Македония на най-високо ниво определи
президентът Румен Радев съвместното посещение със северномакедонския си колега Стево Пендаровски във Ватикана
и Рим. Двамата отлетяха от Скопие за Светия град, където ще бъдат приети поотделно от папа Франциск,
а след това ще отдадат заедно почит на светите братя Кирил и Методий в базиликата “Санта Мария Маджоре”,
където през IX век са осветени богослужебните книги на църковнославянски език

Колко пари

няма да прибере

държавата
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Пуснаха
приложение
за книги
втора ръка

Служебният
премиер иска
смяна на шефа
на ДАНС
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Служебният премиер поиска
смяна на шефа на ДАНС
С поведението си Димитър Георгиев е накърнил престижа на службата
и е дал основания, че действията му са политически ориентирани

СНИМКА БГНЕС

Ние се опитваме да освободим държавата,
категоричен е служебният премиер Стефан Янев

Служебният премиер Сте-
фан Янев обяви, че предлага
освобождаването на председа-
теля на ДАНС Димитър Геор-
гиев. “С поведението си той
създаде прецедент, с което
накърни престижа на служба-
та и създаде основание да се
смята, че действията му са по-
литически ориентирани”, заяви
Янев след заседанието на МС.
Той подчерта, че не става дума
за чистка или “други такива
модерни думи”. “Повтаря се
рефренът, че служебното пра-
вителство има амбиция да ов-
ладява държавата. Не е това.
Ние се опитваме да освободим
държавата”, категоричен бе
Янев. Кабинетът предлага за
шеф на ДАНС Пламен Тончев,
който е служител на агенцията
и ръководител на една от реги-
оналните структури на агенци-
ята. За рокадата обаче са не-
обходими  укази на президен-
та Румен Радев.

Димитър Георгиев излезе в
неплатен 4-месечен отпуск с
назначаването на служебния
кабинет, което породи подо-
зрения, че се опитва да се спа-
си от уволнение. По същото
време в неплатен отпуск изле-

зе и шефът на ДАР Атанас
Атанасов. Вътрешният ми-
нистър Бойко Рашков комен-
тира, че така българските служ-
би са се самообезглавили. След

критиките Димитър Георгиев
и Атанас Атанасов решиха да
прекратят отпуската си и да се
върнат на работа.

Стефан Янев не отговори

дали ще бъде сменен и шефът
на ДАР. Когато бъде взето ре-
шение, то ще бъде обявено,
лаконичен бе той. Премиерът
подчерта, че критерий дали ще

бъдат оставени на служба хора
е почтеност и професиона-
лизъм. Смени може да има само
на ръководни длъжности, но не
и на редови служители в специ-
алните служби и администра-
цията, декларира той.

Бойко Борисов, който е раз-
писал отпуските на шефовете
на спецслужби, обяви, че един-
ствената причина за рокадите
било разкриването на “шпион-
ските мрежи на Русия”. От тук
нататък никой никога в Бълга-
рия няма повече да разкрие
руски шпиони, прогнозира той
и обвини служебното правител-
ство в реваншизъм. Според
него целта е служебното пра-
вителство да свърши “мръсна-
та работа на кандидат-прези-
дента Радев”. “Приемам, че
смениха областните управите-
ли и полицейските шефове - те
имат отношение с изборите.
Приемам, че и ДАНС имат
връзка с изборите. Но каква е
връзката на шефа на “Митни-
ците”?”, ядоса се Борисов.

Димитър Георгиев също смя-
та, че уволнението му е заради
“хващането на шпионите, които
работеха за Русия” и разследва-
нията срещу олигарси. Той опи-
та да оправдае и отпуската си,
която била законна. Георгиев е
изготвил доклад, който не
потвърждава твърденията за
подслушвани политици.

Непремерено изказване на председателя на Апе-
лативния спецнаказателен съд Георги Ушев в тв ин-
тервю провокира остра реакция на социалистите в
столичния район “Триадица”. Обстойната им остра
позиция бе разгледана от Националния съвет, който
прие, че също трябва да реагира. Ушев грубо погази
конституционните и международни стандарти, без
които всяка идея за справедливост и правораздаване
е немислима, а именно правото на справедлив процес
и презумпцията за невиновност, гласи позицията на
НС на БСП. Повод за възмущението им е подчертано
одобрителен коментар за невлязлата в сила присъда
на бившия министър на икономиката и енергетиката
Румен Овчаров. В тв участието си шефът на спецсъда
посочи Овчаров като пример за осъдителна присъда
за корупция по високите етажи на властта.

“Изявлението е напълно неприемливо за всеки
един магистрат, но в още по-голяма степен за адми-
нистративен ръководител на съда, пред който дело-
то се гледа в момента. То практически лишава подсъ-
димите от правото им на безпристрастен съд, който
да разгледа делото им на втора инстанция”, заявяват
от БСП. Освен това първоинстанционната присъда
на Овчаров не е за корупция, както се твърди, а за
неупражнен контрол и безстопанственост.

БСП призовава ВСС да се произнесе както по
изявлението на Ушев, така и по цялостната дейност
на поверения му съд, защото с изявлението си той
дава основания за съмнение в безпристрастността
на ръководената от него институция, която разглеж-
да същото това дело на втора инстанция. Станови-
щето на социалистите за закриването на специали-
зираните съдилища остава непроменено, тъй като те
неведнъж са настоявали за премахването им.

В позицията се изразява притеснение, че българ-
ските данъкоплатци продължават да плащат за неза-
коносъобразното поведение на висши чиновници и
магистрати.

БСП с остра позиция
срещу шефа на
апелативния спецсъд

Гешев осъден да публикува тайните си актове

Съдът задължи глав-
ния прокурор Иван Ге-
шев да предостави на
Българския хелзинкски
комитет (БХК) всички
тайни инструкции и
указания, издадени от
него по Закона за
съдебната власт. Това
постанови окончателно
А д м и н и с т р а т и в н и я т
съд в София по заведе-
ното от БХК дело сре-
щу прокуратурата за-
ради отказа й да предо-
стави непубликуваните
актове на Гешев, съоб-
щиха от неправителст-

вената организация.
Актовете съдържат ин-
струкции, засягащи
пряко правата на граж-
дани и адвокати, които
са достъпни само за
прокурорите, уточнява
БХК. Сред тях е регла-
ментирането на крите-
риите, по които се пре-
ценява дали прокурату-
рата да участва в адми-
нистративни дела без
наличие на престъпле-
ние. Става въпрос за
дела за незаконни стро-
ежи върху плажове, в
паркове, край водоеми,

замени и продажби на
общински и държавни
имоти, изсичане на
гори, замърсяване на
реки и въздуха. С други
тайни указания Гешев
урежда как да ръководи
контролната дейност в
прокуратурата - орга-
низационните или дис-
циплинарни мерки сре-
щу прокурори и оцен-
ката за работата на ад-
министративните ръко-
водители, както и слу-
чайното разпределение
на преписките.

Съдът счита за про-

тиворечиви и взаимно
изключващи се мотиви-
те на зам.-главния про-
курор Красимира Фи-
липова за отказа на
достъп до информация.

БХК е подал 9 заяв-
ления за достъп до об-
ществена информация -
8 от тях до главния про-
курор и 1 до админист-
ративния ръководител
на Софийската районна
прокуратура. След от-
казан достъп до актове-
те организацията заведе
10 дела, 9 от които спе-
чели окончателно.

И арестът на Илия Милушев е незаконен

Aдминиcтpaтивният cъд в
Coфия-гpaд окончателно поста-
нови, че арестът на президент-
ския cъвeтник пo cигypнocттa и
oтбpaнaтa Илия Mилyшeв на 9
юли миналата година е бил неза-
конен, съобщи “Дефакто.бг”.

Тогава прокуратурата и по-
лицията нахлуха в президентст-
вото, извършиха обиски и изве-
доха съветника на Румен Радев
c бeлeзници oт кaбинeтa. Това е
третата съдебна инстанция, ко-
ято постанови, че задържането
на Милушев e в нapyшeниe нa
Зaкoнa зa MBP, зaщoтo липcвaт
кaквитo и дa билo кoнкpeтни
дaнни, coчeщи дa e извъpшил
пpecтъплeниe - разгласяване на

държавна тайна, или дa e бил
cъпpичacтeн към нeгo. B cлyчaя
нямa и нaмeк зa oбocнoвaнo
пpeдпoлoжeниe зa пpичacтнocт
нa cъвeтникa нa Paдeв към
твъpдянoтo в зaпoвeдтa paз-
глacявaнe нa дъpжaвнa тaйнa,
мотивира се съдът. И този арест
е нареден устно от прокурату-
рата преди нахлуването на
“Дондуков” 2.

Обвинението към Милушев
бе, че е подбудил бивш разузна-
вач да му предостави документи
с гриф, които той щял да предаде
на президента Радев, с цел “при-
чиняване на вреда на председате-
ля на Държавна агенция “Разуз-
наване” Атанас Атанасов”, най-

вече като се поставят под съмне-
ние ръководните му качества.
Разследването срещу него се води
от Софийската военна прокура-
тура и не е известно какво се
случва по него.

B кpaя нa мapт Bъpxoвният
aдминиcтpaтивeн съд oтмeни ре-
шението за oтнeмaнe нa дoпycкa
нa Милушев дo класифицирана
информация. Решението по дело-
то за Милушев е последното за
арестите от 9 юли, по което съдът
се произнася окончателно, след
като задържането на президент-
ския секретар Пламен Узунов и
на бизнесмена Пламен Бобоков
също бяха обявени от съда за
произвол.
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Бившият зам.-директор
на Националната служба

за сигурност Чавдар Петров

Добавката от 50 лв. към пенсиите
остава до края на мандата на служеб-
ното правителство, съобщи след засе-
данието на МС вицепремиерът и со-
циален министър Гълъб Донев. Каби-
нетът отпусна 104,4 млн. лв. за добав-
ката за всички 2,088 милиона пенси-
онери. По думите му обаче допълни-
телният ресурс бил осигурен изклю-
чително трудно - от икономии и раз-
ходи на министерствата и МС, пред-
назначени за изпълнението на опре-
делени политики и програми, от
издръжка за персонал и от пре-

да продължи промяната, ще
гарантира сигурност на хо-
рата. Да сложим край на по-
литическата криза, за да за-
почнем да работим по ико-
номическата и социалната,
призова Нинова. БСП уча-
ства в изборите с ясно
разписана програма, в която
стъпка по стъпка са описани
намеренията й.

“Би било добре в следва-
щия парламент да започнем
да си говорим. Партиите и

Тръгваме на избори обединени
за промяна и стабилност
„БСП за България” внесе документи в ЦИК за участие във вота

стите в следващия парламент
ще стане ясно след резулта-
та от вота. Важното в мо-
мента е голямото обедине-
ние вляво и вляво център да
продължи на базата на по-
литики. Доказателство за
обединението бе и фактът,
че при регистрацията присъ-
стваха и представители на
коалиционните партньори.

“Всички партии са измо-
рени и е нужен нов адрена-
лин. За мен коалицията е

този адреналин, който да
вдигне самочувствието, че
отиваме за добър резултат на
изборите”, заяви в тв интер-
вю Георги Кадиев, който е
водач на листата на “БСП за
България” в Стара Загора.
“Напоследък произвеждаме
само негативни новини -
нищо положително. Това
обединение е може би първа-
та положителна новина от
месеци насам”, коментира
Кадиев. По думите му е на-

правена малка, но много важ-
на за левицата крачка.

“Разширяваме левия
фронт от коалиционни парт-
ньори. Желанието ни е чрез
него да поведем българите и
да реализираме нашите по-
литики за по-добро бъдеще.
Обедини ни желанието за
промяна, защото общество-
то има нужда от социална
справедливост и по-леви ре-
шения. Даваме сигнал, че
вървим обединено и с ясни

и категорични послания”,
коментира секретарят на ИБ
на БСП Стефан Бурджев в
тв интервю. Той акцентира
на силната програма на БСП
за преизчисляване на всички
пенсии, болниците да не са
търговски дружества, един
учебник по всички предме-
ти, закриване на Специали-
зирания съд и прокуратура,
промени в данъчната и со-
циалната политика с грижа
за хората.

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКАКОРНЕЛИЯ НИНОВА:

БСП тръгва на изборите
с нови сили и нова енергия в
голямото ляво обединение за
промяна и стабилност, заяви
Корнелия Нинова, след като
коалиция “БСП за България”
се регистрира в ЦИК. “Про-
мяната вече започна и успях-
ме да свалим ГЕРБ от власт.
Сега трябва да предложим с
какво да бъде заменен мо-
делът на управление на Бой-
ко Борисов”, подчерта тя.
По думите й след изборите
би трябвало да има стабил-
но управление, което освен

коалициите може да са раз-
лични и всеки да има своя
политически път, но в името
на стабилността на страна-
та в следващия парламент да
има поне диалог. Ако някой
умишлено саботира този ди-
алог, би било зле за държа-
вата”, обобщи Нинова и от-
ново подчерта, че БСП ни-
кога няма да преговаря с
ГЕРБ. Тя поясни, че в мо-
мента пред партията не стои
въпросът с кого ще управля-
ва, ако спечели изборите. С
кого ще разговарят социали-

По-голямата опасност
пред НСИ за предстоящото
национално преброяване на 7
септември е хакерите да го
блокират и да попречат на
електронното преброяване,
смята председателят на инсти-
тута Сергей Цветарски. Той
обаче увери, че информация,
попаднала в НСИ от пребро-
яването, не можело да излезе

Служебният кабинет продължава
с добавката от 50 лв. към пенсиите

изпълнение на приходите от ДОО от
осигурителни вноски.

Добавките бяха въведени през ав-
густ 2020 г. като краткосрочна мярка
в подкрепа на пенсионерите в панде-
мията, но впоследствие бе използвана
от ГЕРБ като популистки предизборен
ход. Средствата за нея в Бюджет 2021
бяха разписани само до края на март.
Оттогава насам заделяните за целта
104 млн. лв. всеки месец се осигуряват
чрез съкращаване на други планирани
разходи в бюджета, поради което ре-
зервите вече се изчерпват.

Служебното правителство смени
последните четирима областни упра-
вители - на Варна, Добрич, Силистра
и София, освобождавайки от посто-
вете им временно изпълняващите
длъжността. За областен управител на
Силистра е назначена юристката Ели
Тодорова. Тя е била общински съвет-
ник в Силистра и председател на ме-
стната Адвокатска колегия. Новият
областен управител на Добрич Васил
Карапанчев е работил в МВР и
ДАНС, оглавявал е и дирекция “На-
ционална сигурност” в Добрич. Той е
завършил Шуменския университет
“Епископ Константин Преславски”.
Област София ще управлява Митко

Още 4 нови областни управители

Михайлов, който е с висше икономи-
ческо и юридическо образование и е
заемал ръководни постове в минис-
терствата на финансите и на спорта и
в Държавната агенция за метрологи-
чен и технически надзор. Новият гу-
бернатор на Варна Марио Смърков е
поредният кадър от системата на МВР
сред областните управители. Той е с
юридическо образование и е работил
ГДБОП, а в последните години е в
частния сектор, уточняват от прави-
телствената пресслужба.

С друго решение служебният ка-
бинет удължи извънредната епиде-
мична обстановка с още два месеца -
до 31 юли.

НСИ се плаши от хакери за преброяването

дори при евентуални хакер-
ски атаки за изтичане на дан-
ни. Опити може да има, но
сме взели мерки, снабдили
сме се с доста добра техника,
но и с доста добър софтуер,
заяви Цветарски.

НСИ се надява 60% от на-
селението да се преброи еле-
ктронно, активност се очаква
особено в големите градове.

“Ние трябва да имаме готов-
ност за бърза и гъвкава реак-
ция там, където трябва да се
насочат преброители и кон-
трольори. Имаме готовност
за това, ще го направим, но
засега вървим по плановете,
които сме изготвили”, каза
шефът на НСИ. От 7 до до 17
септември преброяването ще
е електронно, а от 17 септем-

ври до 3 октомври преброи-
тели ще посещават оставащи-
те домакинства и жилища. 21
966 преброители и контроль-
ори вече са потвърдили учас-
тие. Кандидати ще се наби-
рат до 10 юни.

Цветарски не очаква да
има покачване на населението
до 7 млн. души, според него е
вероятно да има спад под 6

916 548 души. Миграцията е
изключително трудно нещо за
улавяне, още повече, когато
страната ни е донор на миг-
ранти, а не приемаща и реци-
пиент на мигранти, посочи
Цветарски. Чужденците ще
бъдат преброени като времен-
но присъстващи лица и няма
да бъдат част от населението
на България, уточни той.
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Двойно са нараснали здравните
жалби при омбудсмана
70 000 пациенти са останали без личен лекар през миналата година
и не са били уведомени от държавата, сочи доклад на Диана Ковачева
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Õ‡ 27 Ï‡È 2021 „. (˜ÂÚ‚˙Ú˙Í), ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò˙Ò ÒÚÓËÚÂÎ-
ÌÓ-ÏÓÌÚ‡ÊÌË ‡·ÓÚË ‚ Í‚. ìƒ‡„‡ÎÂ‚ˆËî, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡
‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 01:00 ‰Ó 07:00 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—Ó-
ÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ ÏÂÊ‰Û:

ÛÎ. ì ‡ÈÂ˜Ì‡î, ÛÎ. ìÕ‡ˆËÒî, ÛÎ. ì◊ÂÏ¯Ëî Ë ÛÎ. ìÃ‡-
‚Ó‚Âˆî.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË
Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰Ó-
ÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ. ìÀÂ¯ÌËÍÓ‚‡ „Ó‡ì - Ì‡
Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ò ÛÎ. ìÕ‡ˆËÒî.

Õ‡ 27 Ï‡È 2021 „. (˜ÂÚ‚˙Ú˙Í), ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò ÔÓ‰ÏˇÌ‡ Ì‡
ÒÔË‡ÚÂÎÌË Í‡ÌÓ‚Â Ì‡ ÂÁÂ‚Ó‡ ì√‡‰ÓÏ‡Ìî, ‚.Á. ì√‡‰ÓÏ‡Ìî,
ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 10:00 ‰Ó 22:00 ˜‡Ò‡
Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡:

‚.Á. ì√‡‰ÓÏ‡Ìî Ë ‚.Á. ì¡‡ÌÍˇî - ÛÎ. ì÷‡ —ËÏÂÓÌî, ÓÚ ÛÎ.
ì–ËÎ‡ì ‰Ó ÛÎ. ìÕ‡ˆËÒî, ÛÎ. ì¬ÂÌÂ‡î, ÛÎ. ì ÛÍÛ‚Ëˆ‡î, ÛÎ. ì»Ò-
Í‡î, ÛÎ. ì ÓÒî, ÛÎ. ìΔÂÎÂÁÌË˜‡ÒÍ‡î Ë ÛÎ. ì—Â‰Ì‡ „Ó‡î, ÓÚ ÛÎ.
ì«Ó‡î ‰Ó ÛÎ. ì»ÒÍ‡î.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË
Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·-
‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ‚.Á. ì√‡‰ÓÏ‡Ìî  Ì‡ ÔÎÓ˘‡‰‡.

Õ‡ 27 Ï‡È 2021 „. (˜ÂÚ‚˙Ú˙Í), ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò ‰Ë‡„ÌÓÒÚËÍ‡
Ì‡ ÛÎË˜ÂÌ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰ ‚ Ò.  Û·‡ÚÓ‚Ó, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡
‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 09:00 ‰Ó 19:00 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—Ó-
ÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡: ÛÎ. ìΔÂÎÂÁÓÔ˙ÚÌ‡î Ë ÛÎ.
ìœÂÁ ÎËÌËˇÚ‡î.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË
Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰Ó-
ÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ. ì’ËÒÚÓ ¡ÓÚÂ‚î - Ì‡
Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ò ÛÎ. ì ËËÎ ’ËÒÚÓ‚î.

–ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË ˘Â ÓÒË„ÛˇÚ ÔÓ-‰Ó·Ó ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ Ì‡
‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰Ì‡Ú‡ ÏÂÊ‡, Í‡ÚÓ Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌÓ ÒÂ Ó„‡ÌË˜‡Ú ÁÓÌËÚÂ
Ì‡ Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌË ·˙‰Â˘Ë Ì‡Û¯ÂÌËˇ Ì‡ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ.

«‡ÒÂ„Ì‡ÚËÚÂ ÓÚ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚Ó‰‡Ú‡ ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡Ú
ÔÓ‚Â˜Â ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ ÓÚ “ÂÎÂÙÓÌÌËˇ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î
¿ƒ Ì‡ ÚÂÎÂÙÓÌ 0800 121 21 ËÎË ‰‡ ÒÎÂ‰ˇÚ Á‡ ‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡
‚ÒË˜ÍË ÚÂÍÛ˘Ë ÚÂÂÌÌË ‰ÂÈÌÓÒÚË ‚ Â‡ÎÌÓ ‚ÂÏÂ ˜ÂÁ ¬Ë-
ÚÛ‡ÎÌËˇ ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ - http://
www.sofiyskavoda.bg/water_stops.aspx.

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ ÔÂ‰‚‡ËÚÂÎÌÓ ÒÂ ËÁ‚ËÌˇ‚‡ Ì‡ Ò‚ÓËÚÂ
ÍÎËÂÌÚË Á‡ ÔË˜ËÌÂÌËÚÂ ‚ÂÏÂÌÌË ÌÂÛ‰Ó·ÒÚ‚‡!

ŒÚ‰ÂÎ  ÓÏÛÌËÍ‡ˆËË Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î

Близо два пъти са се увеличи-
ли жалбите към омбудсмана
Диана Ковачева в областта на
правата, свързани със здравео-
пазването, през последните три
години. През миналата година те
са били над 1000. Основно хора-
та са търсели помощ заради про-
блеми с достъпа до медицинска
помощ в отдалечени и трудно
достъпни райони, с качеството
на медицинските услуги, заради
съмнения за лекарски грешки,
медицинските експертизи и обез-
щетенията. Данните бяха изне-
сени от Ковачева по време на
международна конференция на
тема “Основни права и медицин-
ско право”. Тя даде за пример, че
в почивните дни, извън работния
график на лекарите, достъпът на
възрастни и трудно подвижни
хора е несигурен до продължи-
телно лечение и рехабилитация.
Палиативните грижи също са
малко или липсват. “За наруше-
ния достъп до трансплантация и
осигуряване на кръв и кръвни
продукти смятам, че цяла конфе-
ренция може да бъде направе-
на”, коментира Ковачева.

Според обобщената от ом-
будсмана информация 70 000
пациенти само през миналата
година не са били уведомени,

Здравният министър Стойчо
Кацаров смени директора на аген-
цията “Медицински надзор”, в
която е съсредоточен целият кон-
трол над здравната система. Но-
вият шеф е д-р Георги Христов,
който е работил в Спешната по-
мощ, НЗОК, в администрацията
на омбудсмана, както и в предше-
ственика на Медицинския надзор
- агенцията “Медицински одит”.

Малко над 60 000 четвъртокласници ще се явят
днес и утре на националното външно оценяване, изве-
стно като малките матури. Днес е препитването по
български език и литература, а в петък е по математи-
ка. То започва в 10 часа и продължава 60 минути.
Учениците ще правят диктовка по аудиозапис и ще
отговарят на 10 текстови задачи с възможност да из-
берат между три отговора. Има и текст за четене с
разбиране с текстови задачи със затворени въпроси и
със свободен отговор. Изпитът съдържа и задача с
творчески характер, свързана със създаване на текст.

Изпитът по математика включва 25 задачи, сред ко-
ито с възможност за избор между три отговора, с кратък
отговор и текстови задачи. От Министерството на об-
разованието припомниха, че от 31 май всички ученици
се връщат обратно в класните стаи. Присъствените за-
нимания в училищата се възстановяват за учениците от
пети до единадесети клас. Остава възможността със
заявление родители да пожелаят децата им да продължат
да се обучават в електронна среда и след 31 май.

Здравният министър смени шефа
на медицинския надзор

Последно д-р Христов е бил в
дирекцията “Методология на ме-
дицинските дейности и дентални-
те дейности” в централното уп-
равление на НЗОК. Той заменя на
поста досегашния директор д-р
Георги Деянов, който бе назначен
през октомври 2020 г. от бившия
министър Костадин Ангелов.
Агенция “Медицински надзор” е
ключова структура към Минис-

терството на здравеопазването,
защото отговаря за контрола и
проверката на нарушения в здрав-
ната система, както и за коорди-
нацията на трансплантациите в
страната.

Друго ново попълнение в еки-
па на министър Кацаров е епиде-
миологът проф. Мира Кожухаро-
ва, която става негов съветник. Тя
отрече да й е предлагано да стане
главен държавен здравен инспек-
тор на мястото на доц. Ангел
Кунчев. Според нея няма нужда
противоепидемичните мерки в
страната да бъдат променяни, тъй
като са адекватни.

Разследващи влязоха
в бившия тубдиспансер
в Благоевград

60 000 четвъртокласници
се явяват на малките
матури

Полиция и прокурату-
ра влязоха в сградата на
Специализираната болни-
ца за активно лечение на
пневмофтизиатрични за-
болявания в Благоевград.
По неофициална инфор-
мация се извършва про-
верка на цялата докумен-
тация на лечебното заве-
дение. Временно не се
допускаха пациенти за
контролни прегледи с
обяснението, че болни-
цата няма да работи.

Говорителят на Окръ-
жната прокуратура в гра-
да коментира само, че
всички действия са по об-
разувано досъдебно про-

изводство и не е в интерес
на разследването да се
навлиза в конкретика и да
се дават подробности.

Преди няколко месе-
ца лекарка от бившия туб-
диспансер подаде сигнал
до Общинския съвет за
злоупотреби с финансови
средства. Публично бяха
изнесени ведомости за за-
плати и допълнителни
възнаграждения на персо-
нала. Стигна се до скан-
дали и дори до физически
сблъсък между служите-
ли на здравното заведе-
ние. Не е ясно обаче дали
проверката е свързана с
този казус.

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Омбудсманът Диана Ковачева изтъкна, че най-честите проблеми
са свързани с достъпа до медицинска помощ в отдалечени места

че са останали без личен лекар.
Ковачева бе категорична, че е
трябвало те да бъдат осведоме-
ни от държавата в лицето на
отговорните институции. През
2020 г. 73 лични лекари са пре-
кратили по различни причини
своята практика и договори с
НЗОК, но техните пациенти,
които са средно между 1000 и
2000 души, са разбрали този
факт едва след като са потърси-
ли джипито си във връзка със
здравословен проблем.

Диана Ковачева обърна
внимание и на издаването на
сертификати за поставяне на
ваксини. Миналата седмица тя
е изпратила препоръка до
здравния министър да реши
въпроса с възможностите за
поправки на технически греш-
ки в сертификатите. Друг про-
блем е получаването на доку-
мента, когато хората са вакси-
нирани с различни ваксини.

Наредбата за медицинска
експертиза и формирането на
оценката за експертизата на
хората с увреждания също бяха
засегнати от Диана Ковачева.
Тя изброи като проблеми в жал-
бите определянето от НЕЛК и
ТЕЛК на по-нисък процент на
трайно намалена работоспо-
собност, забавяне на експерти-
зите, особено при обжалване по
съдебен ред, което отнема по-
вече от 2 години.



ИКОНОМИКА
ЧЕТВЪРТЪК
27 МАЙ 5
2021

w
w

w
.d

u
m

a
.b

g

Планът за възстановяване
е още чернова

За разлика от коментарите на пра-
вителството на ГЕРБ, планът за ус-
тойчивост и възстановяване не само
не е готов за подаване, но дори из-
глежда под формата на чернова. Това
стана ясно от думите на служебния
вицепремиер Атанас Пеканов пред
БТВ, който отговаря за евросредства-
та. Той напомни, че службите на Ев-
ропейската комисия са направили “до-
ста коментари и препоръки”.

Пеканов изтъкна, че има техниче-
ски критики и доста работа по всеки
от компонентите, както и критики по
по-големи въпроси като енергетика-
та. “Работим активно и се надяваме
да го подадем в нашия мандат. Аз
заварих едно голямо домашно, което
трябва да довършим, дори без да про-
меняме нищо. Всичко зависи от ба-
ланса между това да надградим и по-
добрим плана и да го подадем възмож-
но най-бързо”, каза той,

Служебният вицепремиер напом-
ни, че в момента, в който документът
бъде подаден и получи одобрение,

Начисляването на такси и ко-
мисиони, свързани с усвояване и
управление на кредитите, са най-
честите нарушения в договорите
и общите условия за предоставя-
не на заеми на физически лица.
Това показват проверки на Коми-
сията за защита на потребителите
(КЗП) през последните 5 години.

Други нарушения на фирмите
за бързи кредити са неясните кри-
терии за обявяване на предсроч-
но погасяване, както и начислява-
не на такси и комисиони за същи-
те, извън законоустановените.

През 2020 г. по Закона за по-
требителския кредит са извърше-
ни 292 инспекции. Издадени са
29 наказателни постановления за
санкции. От 2016 г. досега са
анализирани общите условия на
57 небанкови финансови инсти-
туции и е установено наличието

Гигантът в туристическия сектор за Европа ТУИ (TUI) отмени
редица резервации от Великобритания и обяви, че няма да приема нови
за почивка до няколко държави, сред които и България. Това важи до
края на юни, а причината е, че те не отговарят на изискванията за
безопасна дестинация, а се намират в “жълтата” зона от списъка на
Великобритания за пътуване. Освен България други такива места са
Египет, Мексико, Мароко, Доминикана и Тунис, а Турция е в най-
тежката “червена” зона.

Според ТУИ решението е взето поради “продължаващата несигур-
ност” за оценките в трите категории на британската система. Всички,
засегнати от решението на ТУИ, ще получат пълно възстановяване на
средствата или предложение за разсрочване или алтернативна дестина-
ция в опит да не се отказват напълно от пътуването си.

Миналия месец два други британски туроператори също отмениха
почивките си до България. Преди дни това направи и “ТЕЗ Тур”, който
е лидер за руския пазар.

„Зелената сделка” поставя България в трудно положение

има възможност да се преведат 13%
от предвидените общо 12 млрд. лв.
За целта обаче ЕК трябва да даде
зелена светлина тази година. Много
е важно обвързването на проектите
с реформи, коментира Пеканов, спо-
ред когото това е правилният под-
ход, защото в годините се е видяло,
че промените не се правят в до-
статъчна степен. А реформи са пред-
видени във всеки от 12-те компонен-
та, от които е изграден планът - от
бизнеса през енергетиката до обра-
зованието. За Пеканов приоритет са
науката и образованието.

Националният план за възстановя-
ване и устойчивост на България тряб-
ва да бъде променен и това е позици-
ята на ЕК, заяви преди ден прези-
дентът Румен Радев, който участва в
двудневното заседание на Европей-
ския съвет в Брюксел. “Ако се запоз-
наете с оценката на Брюксел и пре-
поръките за нашия план, ще разбере-
те, че не просто е желателно, а трябва
да се ревизират редица неща. Трябва,

това ни го казват дори оттук, точно
поради липсата на достатъчно пер-
спектива и устойчивост”, посочи
държавният глава. Президентът пояс-
ни, че много от предложенията в чер-
новата на плана не отговарят на стре-
межа на България за модернизация.

Рязкото нарастване на амбиции-
те на ЕС за драстично намаляване
на емисиите на парникови газове с
над 55% до 2030 г. поставя Бълга-
рия в трудно положение,  коменти-
ра Радев. Държавният глава подчер-
та, че в тази ситуация възможности-
те на България за маневриране са
изключително ограничени. Затова
ще настояваме да се отчитат специ-
фиките на държавите, различният
старт на държавите членки и въвеж-
дане на мерки, които да защитават
конкурентоспособността и да гаран-
тират социална поносимост на “зе-
ления преход”, заяви Радев.

През ноември 2020 г. кабинетът
на Бойко Борисов одобри актуализи-
раната рамкова позиция по “Зелената

Атанас Пеканов

сделка”, подкрепяйки амбициозната
цел за намаляване на емисиите напо-
ловина спрямо нивото им от 1990 г. в
рамките на следващите десет години.

Гигантът ТУИ
отмени резервациите
на британците у нас

Бързи кредити начисляват
незаконни такси

на неравноправни клаузи. След
направените препоръки от КЗП за
отстраняването им 45 от друже-
ствата са се съобразили с тях.

През последната година към 3
дружества от сектора са изпрате-
ни препоръки за отстраняване на
неравноправните клаузи и се
очаква тяхното становище. За 9
дружества КЗП е инициирала за-
веждане на колективни искове за
прогласяване нищожността на
неравноправните клаузи от ком-
петентния съд.

Комисията периодично анали-
зира клаузите в потребителските
договори и общите условия на
всички икономически оператори
- финансови (банкови и небанко-
ви) институции, туроператори,
застрахователи, пощенски опера-
тори, телекомуникационни компа-
нии и др.

Вместо розобер в зем-
лището на Община Ка-
занлък започна унищожа-
ване над 100 дка розови
градини. Причина за про-
тестните действия на про-
изводителите е ниската из-
купна цена на розовия цвят
от 1,60 лв. на килограм
при направени разходи от
2,40 лв. за декар.

Друг сериозен проблем
е и фактът, че розопрера-
ботвателите отказват да
изкупуват розов цвят, тъй
като имат на склад непро-
дадено застояло розово
масло още от 2019 г. Като
ответна реакция розопро-
изводителите обявиха, че
няма да събират розов
цвят през тази година и ще
прибегнат до унищожава-

Протестиращи земеделци унищожават
розови полета в Казанлък

не на дългогодишни поле-
та с маслодайна роза. Мно-
го от тях се оплакват, че
са пред фалит, тъй като
нямат възможност нито да
платят на берачи, нито да
поддържат дългогодишни-
те масиви със символа на
България - маслодайната
“Роза дамасцена”.

“Този продукт, нашето
течно злато, беше оценен
на 1,60 лв. През 2020 г.
бяха набрани 13 500 000
кг розов цвят. По 1,60 лв.
означава, че нашият символ
струва 20 млн. лв. Това,
което направихме - реших-
ме тази година да не влиза-
ме в казана”, обясни пред
Нова телевизия производи-
телят Венелин Величков.
Той подчерта, че няма да

се организират друг вид
протести, а недоволството
ще бъде изразено по този
символичен, но краен на-
чин. Според хората от 4
години цената на маслодай-
ната роза пада, а през тази
година е достигнала “уни-
щожително ниво”.

“От Института по ете-
рично-маслени култури
преди месец обявиха, че
директните разходи за
производството на кило-
грам розов цвят е 2,04 лв.
Сами може да направите
сметката, че продажна
цена от 1,60 лв. е на загу-
ба. Не включвам непреки-
те разходи и машините,
част от които са закупени
на кредити”, добави Ве-
личков.

 СНИМКА БГНЕС
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Заради ремонта на газопро-
вода “Турски поток” в края на
юни доставките по това трасе
ще бъдат прекъснати за седми-
ца, което ще доведе до недостиг
на газ в региона и повишаване
на цените на синьото гориво у
нас. Това заяви изпълнителният
директор на “Булгаргаз” Нико-
лай Павлов. Според него “Бул-
гаргаз” полага всички усилия и
ще осигури доставките на при-
роден газ за този период. Пове-
че от месец се водят преговори
с “Газпром” доставките да
бъдат извършвани по алтерна-
тивно трасе през Украйна и
Румъния. Това трасе беше из-
ползвано успешно по време на
ремонтните дейности на “Тур-
ски поток” през изминалата
2020 г. “Булгаргаз” води прего-
вори и с други доставчици за
осигуряване на необходимите
количества на приемливи цени.
По всяка вероятност  тези до-
ставки ще се отразят на цената
на газа за юни като повишение,
тъй като се очаква те да бъдат

Газът поскъпва заради
ремонт на „Турски поток”
Интерконекторът с Гърция няма да е готов до юни 2022 г.

доставени на спот-цени. Какво
ще бъде отражението им обаче
в цената към този момент не
можем да калкулираме, тъй като
преговорите не са приключили,
коментира Павлов.

Окончателното решение за

цените на газа ще бъде взето на
1 юни. Предложението природ-
ният газ да поскъпне с близо 13
на сто от юни ще бъде обсъдено
в енергийния регулатор. Тези
разчети обаче са правени преди
две седмици, а през този период

цените на европейските борси
продължиха да растат. Заради
това увеличението от следващия
месец може да е по-голямо.

Българо-гръцката газова
връзка, по която страната ни
трябва да получава договорени-

те количества газ от Азербайд-
жан, няма да е готова до средата
на следващата година, съобщи
председателят на КЕВР Иван
Иванов. “Ние дадохме съгласие
по искането, което постъпи от
компанията ICGB, за удължава-
не срока за въвеждане в експло-
атация на интерконектора “Ко-
мотини - Ст. Загора” за 30 юни
2022 г. Фактически това е обо-
зримият период, през който ще
трябва да бъде използвана
връзката НеаМисембрия - Си-
дерокастро - Кулата за алтерна-
тивни доставки. Те са абсолют-
но необходими за България, за-
щото те могат да влияят поло-
жително върху цената на при-
родния газ”, коментира Иван
Иванов. Според него в момента
страната е договорила опреде-
лени количества азерски газ да
влизат през съществуващия
тръбопровод с Гърция. Капаци-
тетът е резервиран обаче до сеп-
тември тази година.

Коментар на стр. 9

Европейската комисия отпусна
заем на България в размер на 1 млрд.
лв. (511 млн. евро) по инструмента
SURE за запазване на заетостта.
Страната получава средствата на-
веднъж, а не както някои други
държави на траншове. Подкрепата
следва да помогне на държавите
членки да се справят с внезапните
увеличения на публичните разходи
за запазване на заетостта във
връзка с пандемията. Новият дълг
следва да покрие разходите на
държавата за мярката 60/40. Рабо-
тодателите и синдикатите поискаха
от правителството да изтегли и нов
заем по механизма, за да бъде

България получи 1 млрд. лв.
заем от ЕК за ковид помощи

удължен срокът на схемата до края
на годината. Ангажимент за това
обаче все още не е поет, но служеб-
ното правителство удължи мярката
до края на мандата си.

Раздаването на безвъзмездни
помощи на калпак като подкрепа в
пандемията, без анализ и проучва-
не, е зловреден популизъм. Това
предупредиха икономисти от Съве-
та по икономически и публични по-
литики. Според социологическо
проучване, проведено съвместно с
агенция “Тренд”, с въпрос: “Ако
държавата предостави на всеки
български гражданин сумата от
1400 лева, вие лично какво бихте

направили с тези пари?, масово
хората биха дали тези средства за
дейности, недопринасящи с нищо
за икономическото развитие. Така
например 28% от хората биха по-
харчили тези пари за ремонт на жи-
лището, също 28% биха платили
битови сметки, 27% - за погасяване
на банкови заеми, и още толкова -
за храна. 23% от анкетираните
биха спестили парите, а 25% ще ги
използват за пътувания. Минима-
лен е процентът на тези, които биха
инвестирали в бизнес или пък на
финансовите пазари, което би до-
вело до реален икономически
ефект, посочват икономистите.

Министърът на икономиката смени одитния комитет на ББР

Министърът на иконо-
миката Кирил Петков
смени състава на одитния
комитет на Българската
банка за развитие (ББР).
Той прави това в качест-
вото си на упражняващ
правата на държавата, ко-
ято от една седмица е ед-
ноличен собственик на
капитала на банката. В
съобщението на икономи-
ческото ведомство се по-
сочва, че новите членове,
чиито имена не се посоч-

ват, притежават богат
международен опит и са
утвърдени експерти в ча-
стния сектор у нас в сфе-
рите на задължителния
контрол над кредитни ин-
ституции и поддържане-
то на прозрачна финан-
сова отчетност, съгласно
най-добрите европейски
и национални практики и
задължителни правила.
Според Устава на банка-
та и Закона за независи-
мия финансов одит одит-

ният комитет е натова-
рен с отговорността да
наблюдава процесите по
финансово отчитане в
банката, системите за
вътрешен контрол и сис-
темите за управление на
рисковете, както и да
дава препоръки относно
независимия одит на ин-
ституцията.

С встъпването служеб-
ното правителство започ-
на проверка на дейността
на единствената държавна
банка, която според уста-
ва си трябва да кредитира
малки и средни фирми.
Оказа се, че през годините
тя е кредитирала основно
големи компании, като ек-
спозициите само към 8
фирми са на стойност 946
млн. лв. Това е около 2/3
от общия кредитен порт-
фейл на финансовата ин-

ституция. Впоследствие
министърът на икономи-
ката обяви, че членовете
на Надзорния съвет отказ-
ват да му сътрудничат в
разследването на кредит-
ната политика на банката.

“От 7 години аларми-
рам, че Българската бан-
ка за развитие дава кре-
дити на “свои хора”, су-
пер богати олигарси, с
3% лихва. Тази банка е
направена за малкия и

среден бизнес, а огромни
фирми са получавали кре-
дити с ниска лихва”, за-
яви проф. Минчо Хрис-
тов от “Движение на не-
партийните кандидати”
пред Нова тв.
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Комисията иска обща дефиниция за подобно
престъпление, за да се спазва от страните-членки

НАКРАТКО

ЕС криминализира
речта на омразата

СНИМКА БГНЕС

Стотици жители се събраха на мястото в Минеаполис, щата Минесота, където преди година
афроамериканецът Джордж Флойд загина от полицейско насилие. В много градове на САЩ също
бе отбелязана трагичната годишнина. “Ако можете да създадете федерални закони за защита на белоглавия
орел като символа на Америка, можете да направите федерални закони и за защита на цветнокожите”,
заяви брат му Филонис Флойд след срещата на семейството с президента Джо Байдън в Белия дом

СНИМКА БГНЕС

Сирийският държавен глава Башар
Асад и съпругата му Асма
гласуваха на проведените в сряда
президентски избори в град Дума
край Дамаск. Асад е един от
тримата кандидати за поста.
Броят на гласоподавателите е над
18 млн. души. Великобритания,
САЩ, Германия, Франция и Италия
призоваха света да не признае
изборите, които нямало да
съдействат за разрешаването на
политическата криза в страната

Изграждането на газопро-
вода “Северен поток-2” е поч-
ти завършено и налагането на
санкции върху проекта би
било контрапродуктивно за
отношенията на САЩ с Евро-
па. Това обяви американски-
ят президент Джо Байдън
пред журналисти. Той отбе-
ляза, че тръбопроводът е “поч-
ти напълно завършен, когато
встъпих в длъжност. Мисля,
че въвеждането на санкции
сега би било контрапродук-
тивно спрямо на нашите от-
ношения с Европа”, подчерта
президентът, добавяйки, че
“от самото начало той се е
противопоставя на изгражда-

Учен от СРМ: Изучаваната
история създава конфликти

В историята, която в
момента се изучава в основ-
ното и средното образова-
ние, има развитие на силни
политически митове, зло-
употреба с историята и ис-
торическото образование,
което подклажда конфликти
вътре в нашето общество
между различните етноси:
македонци и албанци, албан-
ци и сърби, албанци и тур-
ци, македонци - турци. Това
заяви пред телевизия “Си-
тел” историкът Петар То-
доров от Института за на-
ционална история и член на
съвместната българо-маке-
донска комисия по истори-
чески и образователни

въпроси.
Коментарът на историка

е във връзка с дебата в Се-
верна Македония относно
необходимостта от прера-
ботването на съдържанието
на учебниците в училище,
предаде БГНЕС. Според
него, не издържат твърдени-
ята, че промените ще дове-
дат до “заличаване на маке-
донската идентичност”. До-
статъчно е да се погледнат
учебниците по история за
четвърти клас, например, за
да стане ясно, че онова, ко-
ето се учи в момента, не се
различава от изучаваното
преди години, смята исто-
рикът Петар Тодоров.

Байдън отхвърли санкции
срещу „Северен поток-2”

нето на Северния поток-2”.
На 20 май САЩ обявиха,

че са се отказали от санкции
срещу оператора на проекта,
но наложиха санкции срещу
няколко руски организации и
13 кораба, свързани с изграж-
дането на газопровода.

Полша реагира болезнено
на решението на САЩ, пре-
даде ТАСС. “Приемаме с бол-
ка тези изявления и решения
на президента на САЩ, защо-
то смятаме, че запазването на
санкциите би било важно”,
заяви пред националното ра-
дио Радослав Фогел, говори-
тел на управляващата партия
“Закон и справедливост”.

Москва обяви български
дипломат за персона
нон грата

Русия експулсира служител на

посолството на България в Моск-

ва, съобщи РИА Новости. От ру-

ското МВнР обясниха, че мярката

е отговор на приетото през ап-

рил немотивирано решение на

българската страна да обяви за

нежелан дипломат от руското

посолство в София.

Сръбски албанци
в Прищина

Косовският премиер Албин

Курти се е срещнал с представи-

тели на сръбския Албански наци-

онален съвет, оглавявани от ли-

дера му Рагми Мустафа, пише

прищинското издание “Коха ди-

торе”. Основна тема била анули-

рането на адреси на албански

граждани в Прешевската долина.

Албин Курти е уверил гостите си,

че Прищина следи ситуацията

отблизо и смята действията на

сръбските власти срещу жители-

те на Прешевската долина за

неприемливи и трябва да бъдат

прекратени незабавно.

Съд в САЩ оневини
китайска компания

Съд в САЩ отхвърли решение-

то на Пентагона да включи теле-

комуникационната корпорация “Ся-

оми” в списъка на “китайските

военни предприятия”. Китайската

компания ще продължи активно да

разработва нови високотехнологич-

ни продукти, за да отговори на

търсенето на потребителите от

цял свят, а американските инвес-

титори ще могат законно да при-

добиват нейни акции.

Лондон похарчил милиарди
за безполезни танкове

Обединеното кралство е похар-

чило 4,5 млрд долара за разработ-

ването на нов тип леки танкове,

които не могат да стрелят в

движение, съобщи “Таймс”. Навре-

мето поръчката на 589 леки тан-

кове “Аякс” е била направена от

тогавашния премиер Дейвид Ка-

мерън. Въоръжени с 40-милиметро-

во оръдие и леки картечници, те

обаче не могат да стрелят в дви-

жение поради силните вибрации.

Комисарят по правосъдието Дидие
Рейндерс заяви във вторник, че Евро-
пейската комисия ще предложи обща де-
финиция на речта на омразата за блока
в опит да се предприемат мерки срещу
онлайн злоупотребите, пише европей-
ското издание на вестник “Политико”.

“Искам да се създаде нещо като
“Евро Престъпление”, за да разширим
понятието за престъпление в ЕС за реч-
та на омразата и всички различни форми
на речева омраза, не само тероризъм, но
и расизъм, агресия срещу малцинствата
и различни видове реч на омразата в
платформите”, каза той по време на
виртуален панел във вторник.

През септември Комисията обяви, че
иска да разшири списъка с престъпле-

ния, за да обхване речта на омразата въз
основа на раса, религия и национален
или етнически произход. Рейндерс също
така заяви, че обмисля включването и на
език на омразата, свързан със секса и
сексуалната ориентация.

В момента страните от ЕС имат на-
ционални правила за речта на омразата,
които се различават по обхват и тежест.

Независимо че през декември Коми-
сията предложи правила за регулиране
на онлайн съдържанието, Рейндерс за-
яви, че тя иска да “направи повече” за
справяне с онлайн злоупотребите.

По думите му, предложението на ЕС,
известно като Закон за цифровите услу-
ги, е първата част от европейската стра-
тегия за борба с речта на омразата, ко-

ято ще изисква от платформите да пре-
махват незаконно съдържание и продук-
ти, както е определено от националните
и европейските закони.

Но той също така иска общността да
приеме обща дефиниция на речта на
омразата, която ще изисква единодушие
между неговите 27 членове.

Страните-членки обаче изразиха за-
гриженост относно Закона за цифрови-
те услуги на ЕС. Според тях културните
и национални различия относно това,
какво се счита за незаконна реч, могат
да окажат влияние върху свободата на
изразяване.

Комисията ще направи своето пред-
ложение за речта на омразата по-късно
тази година.
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ƒÓË ÌËÍÓ„‡ ‰‡ ÌÂ ÒÏÂ ÒÚ‡‰‡ÎË ÓÚ ‡Á¯ËÂÌË ‚ÂÌË, ‚ÒË˜ÍË ÒÏÂ ‚ËÊ‰‡ÎË ‰ÓÒÚ‡
ÌÂÔËˇÚÌËÚÂ Ì‡ ‚˙Ì¯ÂÌ ‚Ë‰ ËÁÔ˙ÍÌ‡ÎË, ÒËÌË, ‡Á¯ËÂÌË Ó·‡ÁÛ‚‡ÌËˇ Ì‡È-˜ÂÒÚÓ ÔÓ Í‡Í‡Ú‡.
œÓÌˇÍÓ„‡ ÚÂ ËÁ„ÎÂÊ‰‡Ú Í‡ÚÓ ‚ËÓÎÂÚÓ‚Ë Ô‡ˇÍÓÓ·‡ÁÌË ÏÂÊË. ÕÓ ÚÂÁË ‡Á¯ËÂÌËˇ ‰‡ÎÂ˜ ÌÂ
Ò‡ Ò‡ÏÓ ÂÒÚÂÚË˜ÂÒÍË ÔÓ·ÎÂÏ. ¬Ò˙˘ÌÓÒÚ ÚÂ ÔÂ‰ÒÚ‡‚Îˇ‚‡Ú Ò˙ÒÚÓˇÌËÂ, Ì‡Â˜ÂÌÓ - ‚‡ËÍÓÁ‡,
ÍÓÂÚÓ ÒÂ ı‡‡ÍÚÂËÁË‡ Ò ÔÓÏˇÌ‡ Ì‡ ‚ÂÌËÚÂ ÔÓ ‡ÁÏÂ, ÙÓÏ‡ Ë ‚Ë‰.

œÓ ÒÚ‡ÚËÒÚË˜ÂÒÍË ‰‡ÌÌË ‚ Ò‚ÂÚÓ‚ÂÌ Ï‡˘‡· ÓÍÓÎÓ 30% ÓÚ ıÓ‡Ú‡ ÒÚ‡‰‡Ú ÓÚ ‡Á¯Ë-
ÂÌË ‚ÂÌË. » ‰ÓÍ‡ÚÓ ‰ÓÒÍÓÓ ÒÂ Â Ò˜ËÚ‡ÎÓ, ˜Â ÓÚ ‡Á¯ËÂÌË ‚ÂÌË ÒÚ‡‰‡Ú ÔÂ‰ËÏÌÓ
‚˙Á‡ÒÚÌËÚÂ ıÓ‡, ÚÓ ÔÂÁ ÔÓÒÎÂ‰ÌËÚÂ „Ó‰ËÌË ÚÓ‚‡ ÌÂÔËˇÚÌÓ Ì‡„ÎÂ‰ Ò˙ÒÚÓˇÌËÂ, ÒÂ
‚ËÊ‰‡ ‚ÒÂ ÔÓ-˜ÂÒÚÓ Ë ÔË Ò˙‚ÒÂÏ ÏÎ‡‰Ë ıÓ‡. Œ·ËÍÌÓ‚ÂÌÓ ÚÓ‚‡ ÒÂ ÔÓ‰ˆÂÌˇ‚‡ Ë Í‡ÚÓ
˜Â ÎË ÏÛ ÒÂ ÔË‰‡‚‡ ÔÓ‚Â˜Â ÂÒÚÂÚË˜ÂÒÍÓ ÁÌ‡˜ÂÌËÂ. ‘‡ÍÚ Â, Ó·‡˜Â, ˜Â ÚÓ‚‡ ÔÂ‰ÒÚ‡‚-
Îˇ‚‡ Ì‡Û¯ÂÌËÂ ‚ Í˙‚ÓÓ·‡˘ÂÌËÂÚÓ, ÍÓÂÚÓ ÏÓÊÂ ‰‡ ËÏ‡ Ò‚ÓËÚÂ ÔÓÒÎÂ‰ÒÚ‚Ëˇ.

œÓ ÔÓÚÂÊÂÌËÂÚÓ Ì‡ ‚ÂÌËÚÂ ÒÂ Ì‡ÏË‡Ú ÍÎ‡ÔË, ˜ËˇÚÓ ÓÎˇ Â ‰‡ ÌÂ ÔÓÁ‚ÓÎˇ‚‡Ú ‚˙˘‡ÌÂÚÓ
Ì‡ Í˙‚Ú‡ ‚ Ó·‡ÚÌ‡ ÔÓÒÓÍ‡. ¿ÍÓ ÚÂÁË ÍÎ‡ÔË ÒÂ Û‚Â‰ˇÚ, ÒÎÂ‰ÒÚ‚ËÂ ‚˙ÁÔ‡ÎÂÌËÂ ËÎË ‰Û„Ë
ÔÓ·ÎÂÏË, ÒÂ ÔÓ‚Ë¯‡‚‡ ‚ÂÌÓÁÌÓÚÓ Ì‡Îˇ„‡ÌÂ Ë ÒÎÂ‰Ó‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ ‡Á¯Ëˇ‚‡ Ò‡Ï‡Ú‡ ‚ÂÌÓÁÌ‡
ÒÚÂÌ‡.  Ó„‡ÚÓ, Ì‡ÔËÏÂ, ˜Ó‚ÂÍ ÒÚÓË ‰˙Î„Ó ‚ÂÏÂ ‚ ËÁÔ‡‚ÂÌÓ Ò˙ÒÚÓˇÌËÂ, Í˙‚Ú‡ ÓÚ ‰ÓÎÌËÚÂ
Í‡ÈÌËˆË ÔÂÒÚÓˇ‚‡. “Ó‚‡ Á‡ÚÛ‰Ìˇ‚‡ ˆˇÎÓÚÓ Í˙‚ÓÓ·‡˘ÂÌËÂ Ë ÔÂ˜Ë Ì‡ Í˙‚Ú‡ ‰‡ ÒÂ
ÔË‰‚ËÊË Ì‡„ÓÂ, Í˙Ï Ò˙ˆÂÚÓ. “Ó„‡‚‡ ÔÓ ÚÂÁË ÔÎ‡ÍË ÒÂ ÒÙÓÏË‡Ú Ò˙ÒËÂˆË Ë ‚ÂÌÓÁÌËÚÂ
ÒÚÂÌË ÒÂ ‡Á¯Ëˇ‚‡Ú. “Ó‚‡ ÒÂ ÒÎÛ˜‚‡ Ì‡È-˜ÂÒÚÓ ÔÓ ‰ÓÎÌËÚÂ Í‡ÈÌËˆË. ¿ ÒËÏÔÚÓÏËÚÂ, Ò‚˙Á‡ÌË
Ò˙Ò Ò˙ÒÚÓˇÌËÂÚÓ Ò‡: ÚÂÊÂÒÚ, ÔÓÌˇÍÓ„‡ Ë ·ÓÎÍ‡, ÚÛ‰ÌÓÒÚË ÔË ıÓ‰ÂÌÂÚÓ.

œË˜ËÌËÚÂ Á‡ ÔÓˇ‚‡Ú‡ Ì‡ ‡Á¯ËÂÌËÚÂ ‚ÂÌË ÏÓ„‡Ú ‰‡ Ò‡ Ò‚˙Á‡ÌË Ò „ÂÌÂÚË˜Ì‡ Ó·ÛÒÎÓ-
‚ÂÌÓÒÚ, Ì‡‰ÌÓÏÂÌÓ ÚÂ„ÎÓ, ÔÓÒÚÓˇÌÌÓÚÓ ÒÚÓÂÌÂ Ô‡‚, ÎËÔÒ‡ Ì‡ ‰‚ËÊÂÌËÂ. ÃÌÓ„Ó ˜ÂÒÚÓ ‡Á-
¯ËÂÌË ‚ÂÌË ÒÂ ÔÓˇ‚ˇ‚‡Ú Ë ÔÓ ‚ÂÏÂ Ì‡ ·ÂÏÂÌÌÓÒÚ. Õ‡Û¯ÂÌËÂÚÓ ‚ Í˙‚ÓÓ·‡˘ÂÌËÂÚÓ
ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ ‰˙ÎÊË Ë Ì‡ ıÓÏÓÌ‡ÎÌË ÔÓ·ÎÂÏË. Õ‡˜ËÌ˙Ú Ì‡ ı‡ÌÂÌÂ, ÁÎÓÛÔÓÚÂ·‡Ú‡ Ò ‡ÎÍÓıÓÎ
Ë ˆË„‡Ë Ò˙˘Ó ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÓÍ‡Ê‡Ú ‚ÎËˇÌËÂ Ë ‰‡ ‰Ó‚Â‰‡Ú ‰Ó ÔÓˇ‚‡Ú‡ Ì‡ ‡Á¯ËÂÌË ‚ÂÌË.

Œ·ËÍÌÓ‚ÂÌÓ ÚÓ‚‡ Ò˙ÒÚÓˇÌËÂ ÒÂ ‚ÎÓ¯‡‚‡ Ò ÔÓ‚Ë¯‡‚‡ÌÂ Ì‡ ÚÂÏÔÂ‡ÚÛËÚÂ Ë Â Ì‡È-
ËÁÓÒÚÂÌÓ ÔÂÁ ÎˇÚÓÚÓ. “Ó„‡‚‡ ÓÔÎ‡Í‚‡ÌËˇÚ‡, Ò‚˙Á‡ÌË Ò ÚÂÊÂÒÚ Ë ‰ËÒÍÓÏÙÓÚ ‚ Ó·Î‡ÒÚ-
Ú‡ Ì‡ Í‡Í‡Ú‡ ÒÂ Û‚ÂÎË˜‡‚‡Ú ÁÌ‡˜ËÚÂÎÌÓ. “Ó‚‡ ÒÂ ‰˙ÎÊË Ì‡ ‚ÎËˇÂÌËÂÚÓ, ÍÓÂÚÓ ÓÍ‡Á‚‡
ÚÓÔÎËÌ‡Ú‡. ¬ÒÎÂ‰ÒÚ‚ËÂ ‚ËÒÓÍËÚÂ ÚÂÏÔÂ‡ÚÛË, ‚ÂÌËÚÂ ÒÂ ‡Á¯Ëˇ‚‡Ú Ë Ò‡Ï‡Ú‡ ‚ÂÌÓÁÌ‡
ÒÚÂÌ‡ ÒÂ ÓÚÔÛÒÍ‡. “Ó‚‡ ‚Ó‰Ë ‰Ó Á‡ÒÚÓÈ Ì‡ Í˙‚Ú‡ Ë ‰Ó Ì‡Û¯ÂÌËÂ Ì‡ Í˙‚ÓÓ·‡˘ÂÌËÂÚÓ,
ÍÓÂÚÓ Á‡‰˙Î·Ó˜‡‚‡ ‰ÓÔ˙ÎÌËÚÂÎÌÓ ÔÓ·ÎÂÏ‡.

Œ·ÎÂÍ˜ÂÌËÂÚÓ Ì‡ ÚÓ‚‡ Ò˙ÒÚÓˇÌËÂ ˜ÂÒÚÓ Â Ò‚˙Á‡ÌÓ Ò ÔÓÏˇÌ‡ ‚ Ì‡˜ËÌ‡ Ì‡ ÊË‚ÓÚ 
·‡Î‡ÌÒË‡ÌÓ ı‡ÌÂÌÂ, ÔÓ‚Ë¯ÂÌ ÔËÂÏ Ì‡ ÔÎÓ‰Ó‚Â Ë ÁÂÎÂÌ˜ÛˆË, ÌÓÒÂÌÂ Ì‡ Û‰Ó·ÌË Ó·Û‚ÍË,
ÓÒÓ·ÂÌÓ ÔÂÁ ÎˇÚÓÚÓ, Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ ‰‚ËÊÂÌËÂ, ËÁ·ˇ„‚‡ÌÂ Ì‡ ‰˙Î„ÓÚÓ ÒÚÓÂÌÂ Ô‡‚.

–‡Á·Ë‡ ÒÂ, ÔËÓ‰‡Ú‡ ÒÂ Â ÔÓ„ËÊËÎ‡ Ë Á‡ ÚÓ‚‡ Ò˙ÒÚÓˇÌËÂ Ë Â ÔÂ‰ÎÓÊËÎ‡ Ò‚ÓËÚÂ
Â¯ÂÌËˇ.

Venaxin Â ÍÓÏ·ËÌ‡ˆËˇ ÓÚ ‚ËÒÓÍÓÍ‡˜ÂÒÚ‚ÂÌË ÂÍÒÚ‡ÍÚË: Ô‡ÚÂÌÚÓ‚‡Ì ÒËÎÌÓÛÒ‚ÓËÏ
‰ËÓÒÏËÌ - , ˆÂÌÚÂÎ‡ ‡ÁË‡ÚËÍ‡, ·ÓÏÂÎ‡ËÌ Ë „ÓÁ‰Ó‚Ó ÒÂÏÂ. Venaxin ÓÒË-
„Ûˇ‚‡ ˆˇÎÓÒÚÌ‡ „ËÊ‡ Á‡ ‚ÂÌËÚÂ Ë Í‡ÔËÎˇËÚÂ.

ƒËÓÒÏËÌ˙Ú ‚ÎËˇÂ ·Î‡„ÓÔËˇÚÌÓ ‚˙ıÛ ÏËÍÓˆËÍÛÎ‡ˆËˇÚ‡, Á‰‡‚ËÌ‡Ú‡ Ë ÚÓÌÛÒ‡ Ì‡
Í‡ÔËÎˇËÚÂ, ‚ÂÌËÚÂ Ë ıÂÏÓÓË‰‡ÎÌËˇ ÒÔÎËÚ.

÷ÂÌÚÂÎ‡ ‡ÁË‡ÚËÍ‡ ·Î‡„ÓÔËˇÚÒÚ‚‡ Á‰‡‚ËÌ‡Ú‡ Ì‡ Ò˙Â‰ËÌËÚÂÎÌ‡Ú‡ Ú˙Í‡Ì, ÔÓ-·˙ÁÓÚÓ
Á‡‡ÒÚ‚‡ÌÂ Ì‡ ‡ÌË Ë ˆˇÎÓÒÚÌÓÚÓ Á‰‡‚Â Ì‡ Í˙‚ÓÌÓÒÌ‡Ú‡ ÒËÒÚÂÏ‡.

¡ÓÏÂÎ‡ËÌ˙Ú ÒÔÓÏ‡„‡ ÂÌÁËÏÌ‡Ú‡ ÙÛÌÍˆËˇ, ‡Á„‡Ê‰‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÓÚÔ‡‰ÌËÚÂ ÔÓ‰ÛÍÚË,
‚ÎËˇÂ ·Î‡„ÓÔËˇÚÌÓ Ì‡ ÔÓÚË‚Ó‚˙ÁÔ‡ÎËÚÂÎÌËÚÂ ÔÓˆÂÒË.

√ÓÁ‰Ó‚ÓÚÓ ÒÂÏÂ ÔÓ‰ÍÂÔˇ ‡ÌÚËÓÍÒË‰‡ÌÚÌ‡Ú‡ Á‡˘ËÚ‡ ÓÒÓ·ÂÌÓ Ì‡ Ï‡ÎÍËÚÂ Í˙‚ÓÌÓÒ-
ÌË Ò˙‰Ó‚Â.

¬ÂÌ‡ÍÒËÌ ÏÓÊÂÚÂ ‰‡ Ì‡ÏÂËÚÂ ‚ ‡ÔÚÂÍËÚÂ Ë ÓÌÎ‡ÈÌ Ì‡ https://botanic.cc/products/venaxin.

–¿«ÿ»–≈Õ» ¬≈Õ»

Съобщението за минирането на са-
молета на “Райънеър” дойде от Швей-
цария, разкри беларуският президент
Александър Лукашенко в реч пред пар-
ламента. Той добави, че в самолета,
който се приземи извънредно в Минск,
е имало терорист и това е било извест-
но в чужбина. Той добави, че съобще-
нието за бомбата е получено едновре-
менно на летищата в Атина, Вилнюс и
Минск.

Беларуската страна реагира в съот-
ветствие с получената, добави Лука-
шенко: “Какво трябваше да направим,
особено на фона на каскада от бомбе-
ни заплахи срещу нашите обекти? Вие
живеете в Беларус и знаете: всеки ден
“поставят бомби” в училища, универ-
ситети и предприятия. Също самолети
с IP адреси в Полша, Литва и Латвия.
Във всеки случай реагирахме адекват-
но на получената информация”, изтъкна
Лукашенко, цитиран от агенция БелТА.

Задържаният Роман Протасевич и
неговите съучастници щяха да предиз-
викат “клане и кърваво въстание” в Бе-
ларус, заяви още държавният глава.
“Както прогнозирахме, нашите зложе-
латели отвън и вътре в страната са про-

Лукашенко: Съобщението
за бомбата дойде от Швейцария
Беларуският президент предупреди, че страната му е полигон за атакуване на Русия

СНИМКА БГНЕС

Александър Лукашенко разкрива пред парламента
данните за инцидента с полета на “Райънеър”

менили методите за атакуване на държа-
вата. Те прекрачиха много червени ли-
нии, преминаха границите на здравия
разум и човешкия морал”. Според него
“това вече не е информационна война,
това е хибридна модерна война”. “Тряб-
ва да направим всичко, за да не се
превърне в гореща.

Лукашенко подчерта, че “архитекти-
те на хаоса са преминали от организи-
рането на бунтове до етапа на удушава-
не”. “Има търсене на нови уязвимости.
И това е насочено не само срещу нас.
Ние сме полигон за тях. Експеримента-
лен обект, преди те да бъдат хвърлени
на Изток. След като ни тестват, те ще
отидат там”, предрече държавният глава
и добави, че добре познатият екстреми-
стки информационен канал вече работи
с пълна сила “срещу Русия, като по този
начин показва истинската цел на запад-
ните стратези”.

“Трябва да запазим страната си и да
я предадем на децата си в нормално
състояние. Времето ни е избрало. Ока-
захме се в предните редици на нова, не
студена, а вече ледена война. И само
държавата, която няма да се поддаде до
хибриден натиск, може да оцелее. Апе-

лирам към цялата световна общност: няма
смисъл да разбутвате Беларус. Не забра-
вяйте, че Беларус е центърът на Европа.
И ако нещо избухне тук, това ще е по-
редната световна война”, предупреди
Лукашенко.

Той обвини Роман Протасевич в
убийство на хора в Украйна, предаде

изданието “Обозревател “Нека запад-
ните защитници отговорят: за кои спец-
служби работиха двамата задържани?
Кой е плащал на негодника да убива
хора в Украйна?”, каза Лукашенко. По-
рано се появи информация, че Прота-
севич е воювал в батальона “Азов” в
Донбас срещу проруските сили там.
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927 - УМИРА СИМЕОН I, ЦАР НА БЪЛГАРИ-

ТЕ (Р. 864-865 Г.). 34-годишно-
то му управление е връх в ран-
носредновековната ни история.
Успешните войни на Симеон
Велики довеждат до най-голя-
мото териториално разшире-
ние на България, превръщайки я
в най-силната държава в Източ-
на Европа. Управлението му е и
период на културен разцвет, наречен Златен век
на българската култура. По времето на Симеон
България се простира на територия от Бяло и
Адриатическо море до Черно море. Съвременни-
ците на българския цар сравняват столицата ни
Преслав с Константинопол.

1703 - ОСНОВАН Е САНКТ ПЕТЕРБУРГ.
Създаденият от цар Петър Ве-
лики град е столица на Руската
империя в продължение на пове-
че от два века. През 1917 г. е
център на Октомврийската ре-
волюция, след което Москва ста-
ва столица. По време на Втора-
та световна война градът е обсаден и бомбарди-
ран, като дава над 1 млн. жертви. Между 1914
и 1924 г. носи името Петроград, от 1924 до
1991 г. - Ленинград, а разговорно е наричан също
Питер и Петербург.

1850 - ИЗБУХВА ВИДИНСКОТО ВЪСТАНИЕ.
Населението в Белоградчиш-
ко се вдига на бунт, прерас-
нал в най-голямото въста-
ние в Северозападна Бълга-
рия от първата половина на
ХIХ в. Назовава се обикнове-
но Видинско въстание, но об-
хватът му е много по-голям. Предизвиква широк
международен отзвук и принуждава Високата
порта да предприеме конкретни действия за
прилагане на аграрната реформа в този регион.

1870 - ВАСИЛ ЛЕВСКИ ЗАПОЧВА ПОДГО-
ТОВКАТА ЗА РЕВОЛЮЦИЯ. На 27 и 28 май Апо-
стола преминава от
Румъния в България,
като целта му е да из-
гради мрежа от коми-
тети. За около година
и половина успява да
създаде комитети в
почти всички по-големи
селища, поставяйки основите на Вътрешната
революционна организация (ВРО).

1964 - УМИРА ДЖАВАХАРЛАЛ НЕРУ, ИНДИЙ-
СКИ РЕВОЛЮЦИОНЕР И ДЪРЖАВНИК (Р. 1889
Г.). Водач на социалистическа-
та фракция на Индийския наци-
онален конгрес (ИНК) по време
и след индийската борба за не-
зависимост от Британската
империя. Става първият ми-
нистър-председател на незави-
сима Индия на 15 август 1947
г., оставайки на поста до смъртта си. Горещ
поддръжник на социалистическия модел. Дъщеря
му Индира Ганди го наследява на лидерската
позиция в ИНК и на премиерския пост.

2014 - УМИРА СТАНКА ПЕНЧЕВА, ПОЕТЕСА
(Р. 1929 Г.). Била е редактор в
Радио София, в издателство
“Народна младеж”, в сп. “Сеп-
тември” и в сп. “Отечество”.
Автор е на 27 стихосбирки, ав-
тобиографичен роман, детска
повест, преводи в литературна-
та периодика, сред които са
“Пълнолетие”, “Кладенец на
птиците”, “Планета за двама. Стихотворения”,
“Старомодни стихове” и др. Нейни стихотво-
рения са преведени на немски, руски, френски и
други езици. Носител на много награди и отли-
чия. От 2012 г. в Стралджа се провежда Наци-
онален литературен конкурс “Станка Пенчева”.

Насипно развитие
От стр. 1

“На първо място за
мен са важни науката и
образованието. Трябва
да направим така, че де-
цата да получават най-
доброто образование.
Трябва да надградим в
сферата на икономика-
та, а не просто да се ус-
воят средства”, твърди
служебният вицепреми-
ер. Нещо подобно да
сте чули като приори-
тет от предишните?
Няма и да чуете. За тях
важни са асфалтът за
магистралите и стиро-

порът при санирането.
Но нека не задълбаваме
в конкретика.

На срещата на евро-
лидерите онзи ден и пре-
зидентът наблегна на
проблемите в този план,
като открои няколко
неща. В него като фило-
софия липсват точно
перспектива и устойчи-
вост, без които за никак-
во възстановяване не
може да става и дума.
Брюксел също пре-
поръчва той да бъде пре-
работен, като доста от
забележките са свързани
с т.нар. Зелена сделка.

Идеята е много красива,
но крие опасности, осо-
бено за бедни държави
като България. Според
Радев с тази сделка стра-
ната ни ще загуби енер-
гийни мощности, а с това
- и енергийната си авто-
номност. Затова в плана
трябва да присъстват
проекти за съвременни
мощности, които да не
позволят да се стигне
дотам, като в същото
време сме длъжни да се
защитим. Което ще рече,
че няма да следваме без-
ропотно решенията на
богатите. Ако настояват

- да бъдат така добри да
инвестират.

Да чухте нещо подоб-
но от наш държавник,
когато затваряха реакто-
рите ни в “Козлодуй”?

Похвално е, че слу-
жебният кабинет има
куража да поеме отго-
ворност в тази напрег-
ната обстановка. Обеща-
нието е документът да
бъде приведен в норма-
лен вид и предаден на
Брюксел за одобрение.
Ако това стане, ще по-
лучим първите 13 на сто
от средствата в края на
годината.

Истината лъсна

Човек лъже най-мал-
ко по две причини -
съзнателно, преследвай-
ки користни цели, или от
незнание. При експреми-
ера Борисов тези причи-
ни обикновено се съче-
таваха и опашатите Му
лъжи често се превръща-
ха в смехотворни измиш-
льотини. Истината обаче
има едно основно свой-
ство - рано или късно
излиза на светло. Ето -

вчера отново стана ясно,
че изграждането на тол-
кова рекламираната от
Него газова връзка с
Гърция безвъзвратно
закъснява и завършване-
то й се отлага за незнай-
но кога през 2022 г.

Този обект бе сред
любимите Му за инспек-
ция. Последната бе през
февруари. И стана удо-
бен повод общественост-
та да бъде облъчена с
поредната доза мантри -
диверсификация на до-
ставките, газова незави-
симост и т.н. А истината
е прозаична - трасето за
доставка на втечнен аме-
рикански газ от Алексан-
друполис за България не
трябваше да изостава от
“Турски поток”, пардон
“Балкански поток”, кой-
то ще се захранва с рус-
ко синьо гориво. Азер-
ският газ е само камуф-

лаж в цялата геополити-
ческа схема. България
под Негово давление се
мъчеше да реди сложен
газов пъзел. В него вли-
заха и планове за хъб
“Балкан”, и участие в
терминала за втечнен газ
край Александруполис.
Именно за това толкова
се бързаше и за интерко-
нектора с Гърция. Ако се
съди по действията на
властта, по тази връзка
трябва колкото може по-
бързо да потече амери-
кански газ, доставян до
Александруполис с кора-
би. За да спаси изпълне-
нието на договора с азер-
ската държавна компания
СОКАР, страната ни
промени входната точка
на доставка през връзка-
та “Кулата-Сидерокаст-
ро”, а не както бе плани-
рано.

Щом станеше дума за

газови тръби, доскорош-
ният премиер говореше
едно, но ставаше друго.
Един цитат: “По газова-
та връзка с Гърция се
работи усилено и това,
което трябваше да напра-
вим, сме го направили,
така че да няма и ден
забавяне на този изклю-
чително важен геострате-
гически проект.” Както е
известно, това е проект с
11-годишна давност.

Също вчера стана
ясно, че природният газ
ще поскъпне още - зара-
ди ремонта на газопро-
вода “Турски поток”.
Друг е въпросът кога го
пуснаха, кога започнаха
да го ремонтират. Защо
бе мълчанието им за 3 ми-
лиарда лева за “Турски
поток”, попита реторич-
но и президентът Румен
Радев тези дни. Това оба-
че е отделна тема.

Евгени ГАВРИЛОВ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ
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XX век “ураганен огън” по нашата страна. И по Съветския
съюз. С великанско самочувствие тя пише и в книгите си по
темата пълни нелепости и неистини. Но немалко журналисти
от близки и далечни страни по света не й вярват и подлагат
на критичен анализ всяка нейна дума. И не само задават не-
приятни въпроси, но и намекват кои са истинските поръчите-
ли на нападението. И жертвата - папата, и самият атентатор
по-късно са единодушни: България и българският народ ня-
мат нищичко общо с атентата. Казаха буквата А, но се оказа,
че не си спомнят буквичката Б... И никой досега не се извини
на съсипания още тогава Сергей Антонов, който прекара
почти 4 години по затворите, набеден за съучастие в атентата!
Оправдан и освободен поради липса на доказателства.
Ето защо днес ви предлагам откъси от няколко публикации в
световния печат отпреди 40 години на независими журналисти
и на носител на Нобелова награда. Те са шанс да се надмогне
“ширпотребата” и да се научи нещо по-различно и сега. Нека
всеки сам стигне до извода кой е бащицата на атентата.
А аз искам само да попитам - след като американците ни се
пишат днес такива приятели, едва ли не братя, що са потънали
в гробно мълчание по темата и не изрекат истината за това
кой поръча и финансира покушението? А защо не поразкажат
и за по-раншната ни вражда - кой въоръжаваше, финансираше
и изпращаше у нас през границите ни с Турция, Гърция и
Югославия в края на 40-те и първата половина на 50-те годи-
ни стотици бандити (сега ги титулуват борци за свобода),
които палеха, убиваха и дори режеха глави на свещеници? И
когато ни заливат с убедителни високомерни статистики кол-
ко е била недорасла икономиката ни тогава, що не ни споделят
дали те самите не са изиграли за това своята роля.
Не се засягайте, де! “Другари и братя” всичко могат да си
споделят, нали!

Кой ли не писа и говори в отминалите
точно 40 години за атентата срещу Папа
Йоан Павел II, станал на 13 май 1981 г.?
За да се запознае с всичко, любознателни-
ят читател би трябвало да превърне в своя
професия проучването на атентата. Зато-
ва е доста нескромно някой да претенди-
ра, че от неговата ръка и уста излиза ця-
лата истина за него.
Един такъв “нескромен” журналист е аме-
риканката Клеър Стърлинг (1919-1995).
От нейна нашумяла по цял свят публика-
ция в американското списание “Рийдърс
Дайджест”, в което заместник главен ре-
дактор е българинът Дими Паница, се
открива за пореден път в историята на

Подготви
Христо ГЕОРГИЕВ

На стр. 11

Заговорът за убийство на
папата

Това проучване на прециз-
ния международен заговор за
убиване на папа Йоан Павел
II е дело на една от най-ува-
жаваните журналистки в Ев-
ропа - Клеър Стърлинг, роде-
на в САЩ и живяла в Италия
през последните 30 години.
Такива репортажи... също така
й откриха вратите към първо-
източниците на информация,
достъпни само за някои от
тази област. Работейки по
поръчка на “Рийдърс Дайд-
жест”, Стърлинг четири месе-
ца пътува, за да прихване тези
източници в Турция, Западна
Германия, Италия, Тунис и
други страни. Доказателства-
та, които тя събра, хвърлят
нова зловеща светлина върху
събитията, станали на площад
“Св. Петър” през миналата го-
дина. Ключов елемент в слож-
ната мрежа: Българската
връзка.

На 13 май 1981 год. на пло-
щад “Св. Петър” един младеж
стреля и едва не уби Папа
Йоан Павел 11. Заловеният на
местопрестъплението беше
идентифициран като Мехмет
Али Аг[джа], 23 годишен тур-
чин. Само няколко часа след
това светът научи, че той бил
избягал от истанбулски за-
твор, когато се очаквала
смъртната му присъда за те-

Кой простреля
папата - ДС, КГБ
или ЦРУ?

Сп. “Рийдърс Дайджест”, септември 1982 г.
Извънреден репортаж на “Рийдърс Дайджест” от

Клеър Стърлинг

рористическо убийство на
турски журналист. Съобщени-
ята на първите страници на
вестниците по света го пред-
ставяха като фашистки главо-
рез, работещ за нацистките
“Сиви вълци”. Беше предпо-
ложено, че “сивите вълци” са
били изпратили [Агджа] в Рим
да убие папата - или пък, че е
някой луд от дясното крило,
действащ по собствена иници-
атива.

Но Мехмет Али Аг[джа] не
беше нито изпълнител на
присъдите на “Сивите вълци”,
нито луд. А освен това, той
не е действал сам. Според
това, което научих през месе-
ците на проучване, Аг[джа] е
бил оръдие в един подробно
разработен международен за-
говор. Поради небрежност,
късогледство или безразличие
нито една заинтересована
страна не настоя за разслед-
ване докрай...

Аг[джа] беше осъден на до-
животен затвор, но нито дума
не беше казана в съда за заго-
вор. Два месеца по-късно,
обаче, в репортаж, обясняващ
присъдата, съдията загатна за
“скрити сили” и “съществува-
нето на конспирация на висо-
ко ниво.”

Един престой в България
за около 50 дни, който Аг[джа]
е направил, е достатъчен, за
да предизвика подозрения във
връзка с бъдещите му дейст-

вия. Освен Съветския съюз,
България е най-негъвкава по-
лицейска държава в Европа;
тя също така е един от главни-
те сурогати на Москва в те-
роризма и подривната дей-
ност. България е правила ус-
луги на Западноевропейските
терористични банди още от
началото на 70-те години.
Като предоставя улеснения за
обучение на партизани и убе-
жище, а също така и действа
като първостепенна военна
база за пренасяне на оръжие
на съветския блок...

Една от най-спешните за-
дачи на България за Съвет-
ския съюз беше оказване на
помощ за дестабилизиране на
Турция. Българската тайна
служба знае всичко за турци-
те, които преминават грани-
цата, легално или не. Никой
турчин не може да се мотае
дълго време незабелязано в
София, столицата, особено
някой като Аг[джа], един осъ-
ден фашистки убиец, чиято
снимка беше публикувана сед-
мици наред на първите стра-
ници на вестниците...

Оставяйки грижите за нуж-
дите на Аг[джа] в София -
снабдяване с оръжие, пас-
порт, контакти... - българите
са могли да бъдат една степен
по-далече от Аг[джа]. Съвет-
ското КГБ, още една степен
по-далече, може вярно да се
каже, че никога не е виждало
човека, който щеше да убие
Папата... Широкото разпрост-
ранено предположение е, че
Папата е трябвало да бъде
убит, защото е поляк. Това би
могло да бъде вярно. Въпреки
че Папа Йоан Павел II в ни-
какъв случай не е агресивен
анти-съветски ястреб, той е не-
опровержимо духовният баща
на полското профсъюзно дви-
жение “Солидарност”, коeто
не би могло да се роди без не-
говата благословия. Както ви-
дяхме от въвеждането на воен-
но положение в Полша, “Со-
лидарност” е една нетърпима
заплаха за самите основи на
съветската империя.

Ако това е единственият
мотив на Русия, защо е тряб-
вало да изберат турчин да
стреля?

Турчинът е бил на площад
“Св. Петър”, за да извести на
християнския свят, че ислям-
ска Турция е една чужда и зло-
веща страна, която не принад-
лежи на НАТО. Турчин, който
се оказва, че е дамгосан като
осъден убиец - фашист е още
по-подходящ за тази роля...

Какви връзки има атента-
торът на папата

В. “Диариу де Лизбоа”, 7
юли 1981 г., стр. 15

Кой се крие зад атентата
над папата, осъществен на 13
май на площад “Св. Петър”?
Кой е поставил оръжието в
ръката на турския терорист
Мехмет Али Аг[джа]?

Това са въпросите, които
възникват, веднага след като
италианската полиция отхвър-
ли първоначалната теза, че Али
Аг[джа] действал сам, и започ-
на да защитава твърдението, че
неговите действия били из-
вършени по задача на между-
народна терористична мрежа.

Някои факти дават по-ясна
представа за международните
връзки на Али Аг[джа].

Дейността на Турската на-
ционалистическа партия
(МНР) под ръководството на
бившия полковник Алпарсан
Тюркеш е свързана от дълги
години с ЦРУ и западногер-
манските десни, преди всич-
ко с президента на Федерал-
ната провинция Бавария,
Франц Йозеф Щраус. Затова
и толерантността на Служба-
та за защита на конституция-
та във ФРГ, проявявана към
действията на “Сивите вълци”
не само в Бавария, но и на
територията на цялата ФРГ,
не ги тревожи.

През 1978 г. ръководен
член на МНР разкри същест-
вуващите добри контакти
между неговата организация и
ЦРУ, като каза пред журнали-
сти: “ЦРУ ни дава парите.”
Но контактите между ЦРУ и
МНР не се ограничават само
с финансирането.

В началото на 1979 г. в Ис-
танбул се състоя среща на
ръководителя на информаци-
онната служба на американ-
ския сенат Уилям Грийн
Милър и ръководни сътрудни-
ци на ЦРУ, работещи или
граждани на Турция, Ирак,
Пакистан и Сауд. Арабия Уча-
ствал е и служител от Центъ-
ра на западногерманската
БНД. Накрая се взело реше-
ние да се мобилизират всички
ислямски сили за съвместни
операции с ЦРУ - които да са
действени и извън ислямския
район.

Определени среди от Ва-
шингтон са на мнение, че ис-
лямската религия би била до-
бро прикритие за терористич-
ни действия с чисто полити-
чески характер, които могат
да се скрият зад “булото” на
Исляма. Друго предимство се
получава и от следното: имен-
но такива терористични дей-
ствия могат да бъдат припи-
сани лесно на групи, подкре-
пяни от международните леви.
Избраната понастоящем теза
на Вашингтон да оправдава
външната политика на кон-
фронтация е именно, че соци-
алистическата общност финан-
сирала тероризма. По тази
причина показни терористич-
ни акции могат да бъдат из-
ползвани в подкрепа на тази
“теза” на Вашингтон. Това
става по-лесно, когато те из-
глеждат като акции, извърше-
ни от сили, свързани с левите.

След посочената среща в
Истанбул Уилям Грийн Ми-
лър два пъти се е срещал с
активисти от МНР, както раз-
кри преди една година Али
Юртаслан, бивш член на МНР,
който напусна организацията.

Тези контакти станаха при-
чина да се появят сериозни по-
дозрения у тогавашните тур-
ски власти, които през 1977 г.
разпитаха зам. н-ка на отдел
“Информация” на турската се-
кретна служба МИТ Саваш-
ман, заподозрян във връзки с
ЦРУ. След военния преврат
през 1980 г. в Турция, подпо-
могнат от САЩ, този климат
на подозрения спрямо ЦРУ
естествено напълно изчезна.

Съгласно заключенията на
посочената среща в Истанбул,
агентите на ЦРУ, живущи в
Турция, получиха задачата да
наемат сред професионалните
убийци на МНР тези, които
са подходящи да изпълняват
специални мисии. Освен това
БНД е уверила, че ще подкре-
пя членове на МНР във ФРГ,
които биха избягали във ФРГ,
ако са извършили криминални
деяния в Турция.
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Лозан ТАКЕВ

В последните години често се жалва-
ме, че нас никой не ни обича. Един от
пресните поводи за подобно мнение про-
четох в централен вестник от неговия
главен редактор и във връзка с гласуване-
то за песента ни на “Евровизия 2021”.
Леле мале! Ни сърби, ни македонци, ни
хървати, ни албанци, ни гърци, ни
румънци, ни руснаци, ни европейци ни
подкрепят. Всички ни мразят, казано по-
конкретно. Никой не дава гласа си за
нашето момиче.

А сега ще ви попитам очи в очи зна-
ете ли, или подозирате ли поне, къде е
причината за това чувство? Само в пее-
нето ли е?

Помните ли кой пропусна през
въздушното си пространство американ-
ските самолети и изтребителите на НАТО
през 1999 г. да разрушат мостове и сгра-
ди в Югославия, да изтребят стотици
мирни граждани? И затова да ни обичат
завинаги?!

Не се ли сещате какво мислим на две
ракии помежду си за братята македонци,
дето ни крадат историята? За тях приказ-
ваме, не за нашите доскорошни властни-
ци, които заради НАТО спретнаха
набързо калпав договор за приятелство
със Северна Македония? А как само
хулехме румънците преди влизането ни
в Европейския съюз и как се притесня-
вахме, че заради тях няма да приемат и
нас! А сега преценете къде сме ние и
къде са румънците... Да не говорим за
албанците, хърватите и гърците. Дълго
ще се питаме още кога ще ги стигнем...

За какво да ни обичат руснаците не
се ли питате? За това, че не мирясваме,
докато не съборим Паметника на Съвет-
ската армия в София и на Альоша в
Пловдив; за това, че търсим под вола

Има ли такъв народ!?
Само заради една „Евровизия” ли из вестниците
редактори пишат, че „всички ни мразят”?

телета и руски, и български шпиони, че
гоним техни дипломати по “подозрения”
без доказателства, че подкрепяме санкци-
ите срещу Русия!? И че официално не
признаваме подвига и приноса на руски-
те освободители, а ги наричаме окупато-
ри!? Искате да ни подкрепят и аплодират
заради изказванията по адрес на Русия на
Росен Плевнелиев, Екатерина Захариева,
Даниел Митов, Александър Йорданов,
Иво Инджев, Спас Гърневски, Тома Би-
ков и още плеяда новоизлюпени полити-
ци?

За какво да не ни “мразят” европей-
ците? Може би за това, че бившият ни
премиер “ги е оправял с двеста в час”!?
И им козирува лицемерно на гола  глава...

Каквото повикало, това се и обади-

Oснование да ни обичат?

ло... Напълно разбираемо отношение и
справедливо  поведение на балкански
съседи, на руски институции, на евро-
пейски партньори. Няма как сравнител-
но бледа песен да е причина да признаем,
че всички ни “мразят”. Дори “сръбските
трътли”, дръзнали да излязат на сцената
на “Евровизия” в Ротердам, както ги на-
рича интелигентният компетентен автор

в коментара си в централния вестник.
Напоследък ИТН, което повече ни

напомня на ТНТМ, е модерна абревиату-
ра, родена и заради отхвърлянето на
“Няма такава държава” за име на партия.
И няма да се уморим да се питаме все
пак “Има ли такъв народ” на Балканите
като нашия, когото след 11 години власт
на ГЕРБ всички мразят... А!?

Мехмет Али Агджа отго-
варя на всички изисквания, за
да попадне в полезрението на
местните агенти на ЦРУ.

Неговата “способност” да
бъде натоварен със “специал-
ни мисии” той доказа с убий-
ството на Абди Ипекчи, глав-
ния редактор на либералното
ляво турско списание “Мили-
ет”, като и в други атентати,
извършени срещу други леви
турци и кюрди.

Животът на Али Аг[джа] от
момента на убийството на Али
Ипекчи до деня, в който се по-
яви на пл. “Св. Петър” в Рим,
може накратко да се обобщи:
затвор в Истанбул, напразен
опит за бягство от болница в
Истанбул, където е бил арес-
туван (военният, който осуе-
тил бягството е осъден на 82
дни затвор!), ново затворниче-
ство, бягство, успяло заради
обвързаността на турските
военни с ЦРУ и с крайните
десни в страната, които му
осигуряват военна униформа,
с която лесно излиза на улица-
та. През 1980 г. стига ФРГ и
преминава през различни
“бърлоги” на МНР: в Улм, Зап.
Берлин, Кемтен, Алгьоу, с раз-
лични престои в Италия и ня-
колко пътувания до Рим.

В края на 1980 г. демокра-
тичните турски сили сигнали-
зираха за присъствието на този
известен сред десните терорис-
ти във ФРГ техен сънародник и
уведомиха Федералната служ-
ба за защита на конституцията,
която не взе под внимание тях-
ното указание. Сигурно е, че
въпреки предадeните сведе-
ния..., Али Аг[джа] спокоен мо-
жеше да се придвижва на тери-

торията на ФРГ, да
влиза и излиза през
границата. Това про-
дължава дори след
като извършва убий-
ство на територията
на ФРГ: убива свой
сънародник, излязъл
от редовете на МНР.

И един последен
поразителен факт:
някои подозрения из-
глежда са стигнали до
Ватикана. Знае се, че
един американски
епископ е бил осво-
боден от папа Йохан
Паул II. (Йоан Павел
II - б. Хр.Г.) Името му не е
известно.

Рим, 17 септември (кор. на
БТА Хр. Петров)

Ватиканът отхвърли днес
твърденията на американската
телевизионна компания Ен Би
Си, която в подготвен за излъчва-
не “документален” филм пре-
следва “връзките” между тур-
ския терорист Агджа, извършил
покушение срещу Папата, и
българските и съветските орга-
ни за сигурност.

Сътрудничката на сп.
“Рийдърс Дайджест” Клеър
Стърлинг, на чието “разследва-
не” се базира филмът на Ен Би
Си, се нагърби да “докаже”, че
атентатът срещу Папа Йоан
Павел II, извършен от Агджа,
“бил организиран от Москва”
и че главата на римокатоличес-
ката църква “бил изпратил през
1980 г. ултимативно писмо до
Леонид Брежнев във връзка със
събитията в Полша.”

“Не съм гледал филма, но
твърденията, които чух, че се
съдържали в него - за писмо на
Папата до Брежнев - не са вер-

ни”, заяви официалният гово-
рител на Ватикана дон Пиерф-
ранко Пасторе. Що се отнася
до “връзките” между Агджа и
Москва, дон Пасторе отбеля-
за: “Не зная да съществуват
доказателства, че е имало по-
добна връзка.”

В. “Джумхуриет”, 15.Х.1982
г.

... Безспорен е фактът, че
връзките на Агджа в Турция
са били с въоръжени десни те-
рористи, а хипотезите, че той
искал да убие папата по запо-
вед на Съветската тайна разуз-
навателна служба КГБ, до на-
стоящия момент не се подкре-
пят с никакви убедителни до-
казателства.

Твърденията, че Брежнев
искал да бъде убит Папата, тъй
като последният подкрепя Сво-
бодните профсъюзи “Солидар-
ност” в Полша, си остават една
голословна хипотеза...

Вместо да се измислят хипо-
тези, трябва да се изнасят дока-
зателства по случая, заловените
обвиняеми да се изправят пред
съда и да бъдат разпитани. В

наказателните дела не
се търсят хипотези, а
се искат доказателст-
ва. Ако няма доказа-
телства, всички тези
хипотези отиват на
вятъра. Думите и на-
писаните редове нико-
га не са убедителни,
ако липсват фактите...

Програмата на
американската телеви-
зия Ен-Би-Си относно
Агджа и публикувана-
та в списание “Ридърс
Дайджест” статия от
“специалистката по
терора”, американска-

та журналистка Клеър
Стърлинг, определено не се
обосновават на доказателства,
а на съмнителни хипотези. Така
че, те не са убедителни...

Естествено ние не развива-
ме съмнителни хипотези, че
убийството на Ипекчи от Агд-
жа е организирано от ЦРУ.
Само искаме да кажем, че е
възможно ЦРУ да разполага
със сведения по този въпрос.
Ние също така не считаме, че
най-силната разузнавателна
служба в света, каквато е ЦРУ,
ще остане неинформирана по
случая Агджа...

“Атентат срещу развед-
ряването”, Бяла книга, пред-
говор от Шон Макбрайд, но-
сител на Нобелова награда
за мир за 1974 г., Изд. на
Отечествения фронт, 1986 г.

В този начален етап на ан-
тибългарската и антисъветска-
та пропагандна кампания, още
твърде общ и неконкретен в
обвиненията, се открояват два
“аргумента”...

Вторият, че единствено за-
интересовани от убийството

на папа Йоан Павел Втори
могат да бъдат Съветският
съюз, съответно и България,
защото той е вдъхновителят и
духовният баща на независи-
мото профсъюзно движение
“Солидарност”.

Мотивът на престъплението
бил да се пресече пътят на “Со-
лидарност” и на някои контра-
революционни действия в Пол-
ша, вдъхновявани от Папата...

По втория аргумент.
Първо. Ватиканът неколко-

кратно, официално и категорич-
но заяви, че не е имало никакво
писмо от Папа Йоан Павел
Втори до Леонид Брежнев.

Второ. Кога започна криза-
та в Полша? Първите стачки,
както е известно започнаха на
20-22 юли 1980 година. През
юли 1980 година още нямаше
“Солидарност”, не се знаеше и
не можеше да се предполага, че
тя ще се появи. Как е възможно
тогава през ноември 1979 го-
дина българите да организират
бягство на Агджа от затвора, за
да убие папата, за това, че Па-
пата поддържал “Солидар-
ност”. Как е възможно в нача-
лото на юли 1980 година бълга-
рите да уговарят с Агджа атен-
тат срещу Йоан-Павел Втори,
да му предлагат пари, да го под-
готвят за този атентат, когато
още нямаше никаква “Солидар-
ност”... тогава отпада този мо-
тив да се подготви и организи-
ра атентат срещу него.

Ако в атентата... Али Агд-
жа не е индивидуален убиец, а
е изпълнител на заговор, този
заговор има други мотиви и,
ако се потърсят онези, които
имат интерес от това папата
да бъде убит, то тогава пътят
ще отведе не към България, а
точно в обратна посока...

Агджа след излизането му от затвора, 2010 г.
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Колко пари има да си
прибира държавата
Вземанията стигнаха близо 30 милиарда лева,
които никога няма да влязат в хазната

Евгени ГАВРИЛОВ

На кои компании НАП е
отписала големи задължения

Haй-гoлeмият oтпиcaн дълг към xaзнaта oт eднa кoмпaния e в paзмep

нa внyшитeлнитe 509 милиона лева и e oт фиpмaтa “Унитpeнд”, кoятo

вeчe нe фигypиpa в Tъpгoвcкия peгиcтъp. Задължения към хазната в

paзмep нa 161,6 милиона лева има къpджaлийcкaтa фиpмa “Kopинa БГ”,

зaнимaвaщa ce cпopeд Tъpгoвcкия peгиcтъp c гoлям нaбop oт дeйнocти -

oт пpoизвoдcтвo и тъpгoвия cъc cypoвини и пpepaбoтeни кoжи дo

кypopтнa и тypиcтичecкa дeйнocт, pecтopaнтьopcтвo и xoтeлиepcтвo.

Cъc зaдължeния в paзмep нa 72,4 милиона лева e peгиcтpиpaнaтa в

Coфия “Пapтнep Лизинг”, зaнимaвaщa ce c лизингoвa дeйнocт. Cпopeд

Тъpгoвcкия peгиcтъp oбaчe oт eceнтa нa 2019 г. тя e в нecъcтoятeлнocт

и тъpгoвcкaтa дeйнocт e пpeкpaтeнa.

C 66,8 милиона лева e зaдлъжнялa към HAП и плoвдивcкaтa “Пинoт

тpeйдинг” c пpeдмeт нa дeйнocт внoc и изнoc, пpoeктиpaнe,

пpoизвoдcтвo нa мaшини и oбopyдвaнe. Eднoличeн coбcтвeник нa

кaпитaлa e кaнaдcкo дpyжecтвo. Близo 52 милиона лева пpocpoчeни

зaдължeния към HAП имa и пepнишкaтa “Mини oткpит въглeдoбив”,

кoятo пpитeжaвa кoнцecиятa зa дoбив нa кaфяви кaмeнни въглищa кpaй

миньорски град. Пocлeднoтo дpyжecтвo c нaд 50 милиона лева дългoвe

към HAП e “Cинтия”, зaнимaвaщo ce c тъpгoвия дo 2016 г., кoгaтo e

oбявeнo в нecъcтoятeлнocт. C нaд 40 милиона лева задължения ca двe

oт нaй-гoлeмитe пpeдпpиятия - “Kpeмиковци” (49 милиона лева) и

“Бpикeл” (42,8 милиона лева). Oщe дeвeт кoмпaнии ca c пpocpoчeни

зaдължeния към HAП oт нaд 30 милиона лева, пeт oт тяx ca coфийcки,

a тpи - плoвдивcки. Ocтaнaлитe двe ca разложката “Пpoмишлeни

cypoвини” и “Mинa Чepнo мope-Бypгac” cъc ceдaлищe в Бypгac.

За периода 2017-2020
г. българските приходни
агенции са отписали
данъчни задължения за над
10 милиарда лева. Според
служебния финансов ми-
нистър Асен Василев вся-
ка година се отписват по
около 2-3 милиарда лева
несъбрани данъци. По
информация на директо-
ра на Националната аген-
ция за приходите Румен
Спецов общата дължима
сума от трудно събирае-
ми данъци към момента
е 9,9 милиарда лева, но
не стана ясно дали за тези
пари има обезпечения от
фирмите. Спецов твърди
още, че в момента се под-
готвя анализ защо се е
стигнало до отписване на
данъчни задължения и
дали те са на фирми в
ликвидация или са отпи-
сани по давност.

Макар конкретният
размер на отписаните
задължения специално за
периода 2017-2020 г. да се
изнася за първи път пуб-
лично, в него няма нищо
ново. В началото на 2016
г. НАП доби законово
право служебно да отпис-
ва задължения. Дотогава
агенцията не можеше да
го прави, поради което
държеше на отчет несъби-
раемите вземания за целия
преход от началото на 90-
те години досега. Те нара-
стваха като лавина с нови
милиарди всяка година. В
един момент начислените
лихви по дълга ставаха по-
големи от самата главни-
ца. Както се вижда от из-
несената от министър
Василев справка, 6 от 10-
те отписани милиарда
през посочените четири
години са всъщност слу-
жебно начислени лихви от
2006 г. насам. Цялата слу-
жебно отписана сума от
началото на 2016 г., отко-
гато приходната агенция
има това право, до края на
2020 г. всъщност е 20 ми-
лиарда лева.

Отписване

През 2016 г. се състоя
голямото отписване на
дългове от 90-те години
насам - 10 милиарда лева
за една година, основната
част от които също бяха
лихви. Голяма част от тези
пари са разкрития по ре-
визионни актове. В един
момент НАП бе стигнала
до допълнително разкри-
ти приходи чрез ревизии
от по 2-3 милиарда лева
годишно. Стигне ли се
обаче до ревизия, която
обикновено е за 5-годи-
шен период, шансовете
сумата да бъде събрана
рязко намаляват. Милиар-
дите, за които говори
Асен Василев, показват
единствено, че дълги го-
дини приходната агенция
е била само регистратор
на данъчните измами. А
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НАП би работила доб-
ре, ако е силна в преван-
тивния и текущия кон-
трол и изобщо не се на-
лага да начислява несъ-
бираеми милиарди, кои-
то после да се прави, че
събира. Знае ли някой в
тази държава какъв е
точният размер на данъ-
ците, които не са събра-
ни или са опростени?

Още преди две години
приходната агенция смя-
таше да отпише 85% от
несъбраните към 2017 г.
данъци. Те се изчисляваха
на 29,780 милиарда лева,
а частта, която трябваше
да бъде отписана, бе око-
ло 20 милиарда лева. Тези
данни са от одита на Смет-
ната палата на дейността
на НАП по събирането на
данъци, осигуровки и
всички останали държав-
ни вземания в периода
2013-2016 г.

Размерът на несъбра-
ните данъци е малко над
половината бюджет на
държавата. Сметната па-
лата изненадващо изтри
голяма част от съпътства-
щите таблици с информа-
ция за просрочените пуб-
лични вземания и из-
вършените мерки по тях-
ното събиране. Обясне-
нието бе, че заличаването
се наложило, тъй като
има данъчна тайна. Под
обществен натиск обаче
Сметната палата възста-
нови важни данни от оди-
та си. От съпътстващите
го приложения стана
ясно, че НАП е отписала
като несъбираеми над 10
милиарда лева публични
вземания до 2016-а. При-
чина за впечатляващата
сума опростени задълже-
ния към хазната е законо-
вата промяна в началото
на 2016 г., за която вече
стана дума. Тя позволи
служебно отписване на

всички държавни вземания
с изтекъл 10-годишен дав-
ностен срок.

Одит

Според заличените и
после възстановени в оди-
та на Сметната палата
данни се вижда, че към
началото на 2017 г. НАП
има да събира колосална
сума просрочени данъци
и вноски - 29,780 милиар-
да лева. 53 на сто от тях
бяха определени като
трудносъбираеми, а 32 на
сто - като несъбираеми.
Това са задължения основ-
но на фирми фантоми, на
дружества с прекратена
регистрация, регистрира-
ни на името на клошари,
покойници, социално сла-
би. Огромната сума
включва вземания, устано-
вени с ревизионни актове,
свързани най-вече с изма-
ми по ДДС. Близо 54 на
сто от всички отписани
вземания представляват
начислени лихви за заба-
вяне на плащането.

Още през март 2018 г.
гражданското сдружение
БОЕЦ разкри, че несъбра-
ният и източен ДДС над-
хвърля 16 милиарда лева,
и подаде сигнали до про-
куратурата, Еврокомисия-
та и други институции.
Сдружението поиска и
допълнителна информа-
ция от НАП, показваща
мащабите на укритите и
отписани данъчни задъл-
жения, но тя бе отказана.
Съдът обяви обаче, че
НАП няма право да крие
данни за несъбраните
данъци. Решението на
Видинския администрати-
вен съд бе заради отказа
на НАП да отговори на
въпроси за отписаните
данъчни и осигурителни
задължения, за несъбрани-
те корпоративни данъци,
установени с ревизии, и за

годишно, като в същото
време общата сума на
допълнително установе-
ните задължения при ре-
визии по всички видове
данъци е към 1,7-1,8 ми-
лиарда лева годишно.

Ревизии

В справката на бивша-
та шефка на НАП се по-
сочва още, че общата сума
на установения при реви-
зии дължим ДДС за пери-
ода 1 януари 2000 г. - 31
декември 2017 г. е в раз-
мер на умопомрачителни-
те 16,2 милиарда лева.
Уволнената наскоро Галя
Димитрова посочва, че
голяма част от тези задъл-
жения са в резултат от

възлагане на ревизии от
външни институции и
прилагането на мерки за
борба с данъчните изма-
ми. Всъщност, шефката на
данъчните се опитва да
обясни, че когато ревизи-
ите се възлагат от външни
институции или като мяр-
ка за борба с измамите,
обичайно се стига до ус-
тановяване на огромни
задължения, които на
практика са несъбираеми.
Целта била да се подпо-
могнат наказателните про-
изводства, образувани от
прокуратурата.

“Натрупването на тези
огромни несъбираеми
суми е невъзможно без
участие на хора от вис-
шите етажи на властта и
без да има чадър върху
тези престъпления”,
твърдят от БОЕЦ. Според
различни публикации об-
щата сума на несъбрани-
те от НАП задължения по
всички видове данъци, от-
както се води подобна ста-
тистика, е в размер на око-
ло 25 милиарда лева. В ог-
ромна част от случаите
става дума за вериги за из-
точване на ДДС. И това
са само официално регис-
трираните и документира-
ни от НАП данъчни нару-
шения и измами.

В официален отчет
НАП твърди, че през 2015
г. е изпратила 729 уведом-
ления до разследващите за
предполагаемо избягване
на данъчни задължения в
особено големи размери,
но за същия период про-
куратурата е образувала
само 12 досъдебни произ-
водства. Това означава, че
са образувани дела по по-
малко от 2 на сто от пода-
дените сигнали. През
2016 г. уведомленията до
прокуратурата са станали
939, а образуваните досъ-
дебни производства - 34,
което показва, че има се-
риозен проблем, при кой-
то някъде се “къса нишка-
та” в разследването на
данъчните престъпления.

приходите, които хазарт-
ният бизнес би трябвало
да плаща в държавния
бюджет за периода 2009-
2016 г.  Съдът е приел
доводите на БОЕЦ, че
приходната агенция не
може да крие важни за об-
ществото факти.

При старото си ръко-
водство приходната
агенция реално е работи-
ла за събирането на едва
399 милиона лева дълго-
ве. От данните на НАП
се вижда, че най-голяма е
сумата на несъбрания
ДДС от влезли в сила ре-
визионни актове през
2011 г. - 1,1 милиарда
лева. През следващите
години той се движи око-
ло 500-600 милиона лева
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Театър „Кредо”
тръгва из България
Юбилейното национално турне на спектакъла
„Дневникът на един луд” по Гогол започва от Русе

Мира Добрева представя
книгата си за
столетниците в България

Книгата “Столет-

ниците - благословия

или орисия” от Мира

Добрева ще бъде пред-

ставена на 27 май от

18.30 ч. в Литератур-

ния клуб “Перото” в

НДК. Водеща ще бъде

Боряна Граматикова, а

специално участие ще

вземат Виктор Калев,

проф. Огнян Герджиков, Мариана

Векилска, Драгомир Драганов и

101-годишната баба Дора. Входът е

свободен. Публика ще бъде допускана

до изчерпване на лимита от 50% на

местата в “Перото”. Книгата ще

може да бъде купена на място по

време на събитието. Мира Добрева

превръща едно телевизионно начина-

ние в един от най-успешните си

проекти. Докато пише “Столетни-

ците - благословия или орисия” (изд.

“Книгомания”) се свързва с всички

участници и с радост открива, че

много от тях все още празнуват

своите рождени дни и си я спомнят,

макар да е минало немалко време.

Магистри по публична
реч обменят творчески
идеи в блог

В рамките на обучението си в

НАТФИЗ студентите в ма-

гистърската програма по публична

реч създадоха и блог, в който да

споделят своите интереси и да

акумулират нови творчески идеи.

Поставен като част от задачите в

дисциплината “Публична реч във

виртуална среда”, проектът се ока-

за вълнуващо предизвикателство за

Мария, Пламен, Кристина, Диляна,

Теодора и Виктор. Всеки, който

желае, може да ги последва на https:/

/publicity21.wordpress.com/blog/.

Варненската галерия
показва изложба
на НУИ „Добри Христов”

Градската художествена галерия

“Борис Георгиев” представя пости-

женията на най-младите таланти

на Варна в областта на визуалните

изкуства. В навечерието на 24 май

възпитаниците на НУИ “Добри Хри-

стов” от VIII до XI клас по изящни

изкуства, живопис, графика, скулп-

тура, рекламна графика откриха

голяма изложба от 245 творби,

която изявява тяхната дарба и

наученото през годината. Радост

от красивия финал на учебната

дейност и благодарност към насърча-

ващите преподаватели вълнуваха

пъстрата ученическа общност в деня

на откриването. Изложбата може

да се види до 31 май, а от 1 юни

в ГХГ ще подредят своята изложба

абитуриентите на училището.

СНИМКА ТВОРЧЕСКИ КОЛЕКТИВ СВЕММА - СВЕТОСЛАВ КУЦАРОВ И ЕММА БАРДИЗБАНЯН

“Дневникът на един луд” по Гогол на Театър “Кредо”,
режисьор Нина Димитрова, с участието на Стелиан Радев

Театър “Кредо” започва юбилейно
турне в страната за отбелязване на пе-
тата годишнина от създаването на спек-
такъла “Дневникът на един луд” по Го-
гол. Турнето се реализира с подкрепа-
та на Националния фонд “Култура” и е
част от едногодишния проект на театъ-
ра “кРЕдоСТАРТ”, осъществяващ се по
“Едногодишната програма за подкрепа
на частни организации в областта на
изкуството 2020”, научи ДУМА от
Нина Димитрова.

Програмата на турнето включва гос-
туване в Русе на 1, 2, 3 и 4 юни на
сцената на Държавния куклен театър;
на 7 юни в Драматично-кукления театър
в Силистра; на 9 юни в Държавния кук-
лен театър в Добрич. През есента тур-
нето продължава с участие на междуна-
родния фестивал “Пиеро” в Стара Заго-
ра, който се организира от Държавния
куклен театър в града. “Дневникът на
един луд” е в програмата на фестивала
на 25 септември. На 5 и 6 октомври
спектакълът гостува в ДКТ в Бургас.

“Дневникът на един луд” е третото

Гоголево заглавие в репертоара на Те-
атър “Кредо” след обявения от руската
критика за явление в световния театър
спектакъл “Шинел” и отличения с
11 престижни национални награди, меж-
ду които и “Икар”, спектакъл “Реви-
зорЪт”. Премиерата на “Дневникът на
един луд” се състоя на 17 октомври
2015 г. в Театър 199 “Валентин Стой-
чев” в София. Спектакълът е създаден
специално за отбелязване на 50-годиш-
ния юбилей на Театър 199, копродуцент
и партньор на Театър “Кредо” вече 29
години. Сценарист и режисьор на “Днев-
никът на един луд” е Нина Димитрова,
основател и артистичен директор на
Театър “Кредо”, позната на зрителите у
нас и по света като режисьор, сцена-
рист, сценограф и актриса в спектакли-
те “Шинел” по Гогол и “Каквото напра-
ви дядо, все е хубаво” по Андерсен.

С творческия си подход към гениал-
ния Гоголев текст и с избора си на
изпълнител за ролята на Аксентий Ива-
нович Попришчин в “Дневникът на един
луд” Нина Димитрова разбива клишето,

че тази роля трябва да се играе от изве-
стен артист на възраст около 40 години.
Изборът на режисьорката се спира на
23-годишния Стелиан Радев, абсолвент от
НАТФИЗ. “Дневникът на един луд” е
вторият спектакъл, с който Нина Дими-
трова проправя пътя на своя студент към
професионална сцена. През есента на
2013 г., още като студент по актьорско
майсторство за драматичен театър, Сте-
лиан прави своя професионален дебют
като партньор на Нина в “Шинел” по
Гогол на Театър “Кредо”. В продълже-
ние на година и половина Димитрова
търпеливо подготвя Радев за бляскавата
му поява в необичайната за възрастта му
роля на известния Гоголев луд. И отличи-
ята за актьорското му постижение не
закъсняват. През 2016 г. Стелиан Радев
получава наградата за мъжка роля на
Международния театрален фестивал на
моноспектакъла “БГМОТ” в Габрово, но-
минация за “Икар” на Съюза на артисти-
те в България в категория “Дебют” и
номинация за “Аскеер” в категория “Из-
гряваща звезда”.

Освен юбилейното национално тур-
не на “Дневникът на един луд” по Гогол,
за отбелязване на петата годишнина от
създаването на спектакъла е създадена
пълна аудиовизуална версия със субти-
три на английски език и нова визия на
юбилейния спектакъл от фотографите
Емма Бардизбанян и Светослав Куцаров.

Театър “Кредо” за втори път този
сезон отбелязва с национално турне
юбилей на свой спектакъл. През есента
на 2020 г., с подкрепата от Министерст-
вото на културата, се състоя юбилейно-
то турне на световно признатия и отли-
чен с 8 международни награди спектакъл
“Каквото направи дядо, все е хубаво” по
Андерсен, по случай 15-та годишнина от
неговото създаване. През 2022 г. Театър
“Кредо” ще отпразнува важен юбилей -
30 години от създаването на театъра и
хитовия му спектакъл “Шинел” по Гогол.

Любомир Денев кани на „Вечеря в Манхатън”

СНИМКА НОВ ТЕАТЪР - НДК

Любомир Денев

Джаз операта “Вечеря в
Манхатън” от Любомир Де-
нев ще бъде представена пре-
миерно на сцената на Нов те-
атър - НДК на 27 и 28 май от
19.30 ч. Режисьор е Бойко
Илиев, сценография и костю-
ми - Жанета Иванова, хорео-
графия - Йоана Стоянова,
вокален педагог - Даниела
Станкова. Участват Христи-
на Пипова, Лидия Кулекова,
Александър Панайотов, Симе-
он Владов, джаз квартет в
състав Мартин Марков (пиа-
но), Арнау Гарофе (саксо-
фон), Михаил Иванов (бас),
Атанас Попов (барабани).
Художник на картината е Ема
Ванкова. Спектакълът се осъ-
ществява с подкрепата на На-
ционалния фонд “Култура” и
“Музикаутор”.

Сюжетът се гради на ос-
новата на проблем на главна-
та героиня - актриса в про-
винциален театър, на прага
на душевен срив, породен от
няколко обстоятелства: не-
удовлетвореност от работа-

та, загуба на илюзии, кон-
фликт на мечтите от младост-
та с реалността, допълнени
от криза в семейния живот.
Въпросите, които повдига ге-
роинята, от лични се превръ-
щат в общозначими - мястото
на артиста в обществото,
ролята му в живота, значи-
мостта на изкуството въоб-
ще, отношенията артист-пуб-
лика и необходимостта от

взаимност между тях.
Композиторът Любомир

Денев, автор на музиката, е
също и автор на либретото -
сюжет, диалози, стихове, кое-
то е залог за оптимално съот-
ветствие между музика и
текст, както и за логично му-
зикално-драматургично разви-
тие, посочват от екипа. И
допълват: Произведението е
новаторско по отношение на

жанра - съчетаване на опера-
та с изразните средства на
джаза, което у нас досега не е
правено. Вокалните партии,
които са предназначени за
певци с театрален опит и
джазова експресия, са натова-
рени със силен драматически
заряд. Творбата съдържа
също комедийни ситуации,
парадоксални сцени и много
самоирония. В постановката
ще си дадат среща театър, во-
кално и инструментално
майсторство, хореография,
мултимедия, художествено
осветление. Солистите са че-
тирима: сопрано, медзосо-
прано, тенор и баритон, като
всички, с изключение на глав-
ната героиня Катя, се
превъплъщават в няколко
роли - влизайки в нейния из-
мислен свят, с общи усилия,
като добри колеги и прияте-
ли, й помагат да преодолее
психическото разстройство и
да се върне от света на раз-
рушителните илюзии в дей-
ствителността и на сцената.
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Облачността и днес ще е значителна и купесто-

дъждовна над по-голямата част от страната.

На места ще има краткотрайни,

в централната част на Дунавската равнина,

интензивни валежи от дъжд с гръмотевични бури.

Ще има условия за градушки. Ще духа слаб до умерен

вятър от изток-североизток. Атмосферното

налягане ще е по-ниско от средното за май.
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ВАРНА

22c

БУРГАС

21c

СЪБОТА ВТОРНИКДНЕС ПЕТЪК ПОНЕДЕЛНИКНЕДЕЛЯ

ТЕЛЕЦ

Бъдете внимателни със
здравето си. Ще изпитва-
те леко напрежение. Бъде-
те по-спокойни.

ОВЕН

Професионалните изяви
ще дадат възможности за
нови контакти и добри
финансови приходи.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Прекрасен момент за
сключване на отлагани
сделки. Подбирайте обаче
много добре партньорите.

22 май - 21 юни

РАК

С каквото и да се захва-
нете, няма да имате труд-
ности. Шанс да разреши-
те проблем от миналото.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Не е време за пътувания.
Нужни сте повече на ра-
ботното място, където
назряват проблеми.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Очакват ви недоразумения
заради отлагани важни
разговори. Нещата ще си
дойдат на мястото.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

В службата ще се справя-
те с важни задачи и ще
изпъквате. Пазете се от
завистници.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Всички са нервни и вие
трябва да поемете удари-
те. Ще бъдете буфер в
конфликт между колеги.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Важно е да стабилизира-
те обстановката в дома
ви. Опитайте да промени-
те поведението си.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Добре ще вървят финансо-
вите ви дела. Не може да
чакате печалби, но няма
да имате и загуби.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Бъдете упорити и не се пре-
давайте пред нищо. Помог-
нете на късмета си. Кари-
ерата ви процъфтява.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Очаквано признание ще ви
зарадва и ще ви донесе
удовлетворение. Склонни
сте да прощавате.

ХОРОСКОП

05.10 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌ-
Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ/Ô/

05.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ-

¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡
’ËÒÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
11.55 œÂÔÓ˜ËÚ‡ÏÂ ¬‡ÁÓ‚
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.40 œÂÔÓ˜ËÚ‡ÏÂ ¬‡ÁÓ‚
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË

Á‡·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ
ÒÂÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 À˛‰ÏËÎ‡ √Û˜ÂÌÍÓ Ú‚
ÙËÎÏ /13 ÂÔËÁÓ‰/

14.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
15.00 ƒ‡‚‡È, ¿ÒÚÓ·ÓÈ! ‡ÌË-

Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.30 Ã˙Ì ”‡ ‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ

ÙËÎÏ
15.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË

Ò Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.20 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ
18.45 —ÔÓÚ “Œ“Œ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË

Á‡·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ
ÒÂÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 œËÚ‡È ¡Õ“
22.00  ˙„˙Ú ¡ÎÂ˜ÎË: —‡Ì

‘‡ÌˆËÒÍÓ Ú‚ ÙËÎÏ /3
ÒÂÁÓÌ, 4 ÂÔËÁÓ‰/ (14)

22.55 œÂÔÓ˜ËÚ‡ÏÂ ¬‡ÁÓ‚
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 —ÏˇÌ‡ Ì‡ ÏÂÒÚ‡Ú‡
00.30 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.50 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.45  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.40 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/
04.25 À˛‰ÏËÎ‡ √Û˜ÂÌÍÓ Ú‚

ÙËÎÏ /13 ÂÔËÁÓ‰/Ô/

00.05 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î (Ô)

01.20 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
02.15 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
03.10 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
04.05 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
05.05 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
08.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
09.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ

17.30 “¬ Ô‡Á‡

17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

18.10 “¬ Ô‡Á‡

18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ

19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î
21.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
22.00 “¬ Ô‡Á‡
22.15 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)

05.20 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî /Ô./
- ÒÂË‡Î, ÂÔ.3

05.40 ì“‡ÌÒÙÓÏ˙Ò: –Ó·Ó-
ÚË ÔÓ‰ ÔËÍËÚËÂî -
‡ÌËÏ‡ˆËˇ, Ò.4 ÂÔ.12

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó-
˜Â‚ Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
12.30 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî

/Ô./ - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ
13.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ

÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./
14.30 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî

- ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.41
16.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË

Û·ËÈÒÚ‚‡î - ÂÔ.90
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
18.00 ì—Â‰ÂÏ ˜‡Ò‡ ‡ÁÎËÍ‡î

- ÒÂË‡Î, ÂÔ.6
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒ-

ÚÂÌ „‡‰î - ÂÔ.102
21.00 ì—ÏÂÌË ÊÂÌ‡Ú‡î - ÒÂ-

ÏÂÈÌÓ Ë‡ÎËÚË, Ò.4
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ

÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.4

00.00 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ-
‚ËÌ‡î - Ò.2 ÂÔ.11, 12

01.00 ì»ÒÚËÌÒÍ‡ Î˛·Ó‚î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.76

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ -
ÚÓÍ¯ÓÛ

04.10 ì¬ÚÓË ¯‡ÌÒî - ÒÂË-
‡Î, Ò.2 ÂÔ.44

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
09.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
10.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰Ë-
ˆËÌ‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ
Ì‡˜ËÌ Ì‡ ÊË‚ÓÚ

11.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ
Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË
ÚÂÌ‰ÂÌˆËË

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)-
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

12.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
15.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
15.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî

- ¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡
Ô‡ÚÌ¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

16.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî
18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
18.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî
19.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
21.30 ì¿Ì‡ÚÓÏËˇ Ì‡ Ò˙ˆÂÚÓî

- ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î
22.30 ì√ÓÎˇÏ‡Ú‡ Ë„‡î - ÔÛ·-

ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
23.30 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî -

Á‡·‡‚ÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ
00.10 «‡ 80-„Ó‰Ë¯ÌËÌ‡Ú‡ Ì‡

ÕËÍÓÎ‡È ŒÎˇÎËÌ ìƒ‚Â
ÒÔË‡ÌËˇ Ì‡ Ò˙ˆÂÚÓî

01.05 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
03.20 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî
05.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
05.05 ì¿Ì‡ÚÓÏËˇ Ì‡ Ò˙ˆÂÚÓî

- ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

КРАТЪК ДЪЖД КРАТЪК ДЪЖД

21
o
С 22

o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

КРАТЪК ДЪЖД

23
o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ДЪЖД, ГРЪМОТЕВИЦИ

21
o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

23
o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË



Кафето от сорта арабика е изключително чувствително и за

отглеждането се нуждае от температура между 18 и 21 градуса.

Предната поясна кора - част от мозъка, която играе важна

роля при вземането на решения, е по-голяма при нежния пол.

ЗНАЕТЕ ЛИ, ЧЕ:

ЧЕТВЪРТЪК
27 МАЙ 15
2021

ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245,
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207, –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206,
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈

ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

¿Í‡‰. ¿À≈ —¿Õƒ⁄– œ≈“–Œ¬,
ÙËÁËÍ
¡»¿Õ ¿ œ¿ÕŒ¬¿, ‰‚ÛÍ‡ÚÌ‡
Ò‚ÂÚÓ‚Ì‡ ¯‡ÏÔËÓÌÍ‡ ÔÓ
ıÛ‰ÓÊÂÒÚ‚ÂÌ‡ „ËÏÌ‡ÒÚËÍ‡
√≈Õ¿ “–¿… Œ¬¿, ÊÛÌ‡ÎËÒÚÍ‡
≈À≈Õ¿ …ŒÕ◊≈¬¿, ÊÛÌ‡ÎËÒÚÍ‡,
˜ÎÂÌ Ì‡ ≈‚ÓÔÂÈÒÍËˇ Ô‡Î‡ÏÂÌÚ
ΔŒ–≈“¿ Õ» ŒÀŒ¬¿, ‡ÍÚËÒ‡
»¬¿Õ œ¿Õ≈¬,
‡ÍÚ¸Ó Ë ÂÊËÒ¸Ó
»¬¿Õ fi–” Œ¬, ‡ÍÚ¸Ó
À»À» Ã¿–»Õ Œ¬¿,
ÊÛÌ‡ÎËÒÚÍ‡

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

-  ‡Í ÒË Ì‡Û˜ËÎ‡ Ï˙Ê‡ ÚË ‰‡ ÒÂ
ÔË·Ë‡ ÔÓ-‡ÌÓ ÓÚ ‡·ÓÚ‡?
- ÃÌÓ„Ó ÎÂÒÌÓ.  ‡ÚÓ ÒÂ ‚˙Ì‡Î
Í˙ÒÌÓ Á‡ ÔÓÂ‰ÂÌ Ô˙Ú, ÒÂ ÔÓ‚ËÍ-
Ì‡ı: œÂ¯Ó, ÚË ÎË ÒË?
- ¿ ÚÓÈ?
- “ÓÈ Â »‚‡Ì...

“Игра на Доверие” е филм
по идея на Яна Маринова, който
сваля маските на домашното на-
силие. Снимките на българската
продукция вече започнаха. Режи-
сьор е Мартин Макариев, автор
на сценария е Борислав Захари-
ев, оператор на лентата е Ан-
дрей Андреев. В главните роли
зрителите ще видят Луиза Григо-

рова-Макариев, Яна Маринова и
София Иванова Ласкин.

Филмът разказва историята
за майка и дъщеря в две епохи,
борещи се за спасение и само-
стоятелност, защото в реалния
живот насилието често е скри-
то зад маската на добрите на-
мерения.

Дигиталната актриса на име Айпера
получи първата си роля и подписа фил-
мов договор с турския продуцент и сце-
нарист Бирол Гювен, съобщи Анадолска-
та агенция. Новата лента, която ще обе-
дини роботи и хора, се очаква да излезе
по кината през 2022 г. Снимките започ-
ват този септември. Подчертавайки, че
всичко се променя много бързо и робо-
тите ще се превърнат в основен елемент
във филма, Гювен спомена, че искат да
бъдат първите в тези процеси. Проду-
центът вярва, че ще дойде денят, когато
машините ще бъдат сценаристи и режи-
сьори. Айпера не скри вълнението си и
уточни, че предпочита да я наричат “ди-
гитална актриса”. Роботът има профили
във всички социални мрежи и се радва на
хиляди последователи.

Български продуцент ата-
кува световните класации с
нов хит, в който прави моде-

Дигитална актриса
получи първа роля

Модерен прочит на музиката от 80-те атакува световни класации

Първото българско
приложение за купуване
и продаване на книги
втора ръка вече е пусна-
то за теглене и използва-
не. Апликацията е със
свободен достъп за
Android и iOS устройст-
ва, съобщиха създатели-
те й.

“Книжко” включва
функции за улеснено
публикуване и намиране
на обяви за всякакъв вид
заглавия, включително
учебници и техническа
литература. Ориентиран
изцяло към родната ау-
дитория, каталогът на
приложението разполага
с повече от 20 000 изда-
ния на български език.
Авторите на “Книжко”

Пуснаха приложение
за книги втора ръка
Ориентиран изцяло към българска аудитория,
каталогът разполага с над 20 000 издания

разкриха, че в първите
часове след официално-
то публикуване на при-
ложението имат 300 ре-
гистрации, а новосъзда-
дените обяви надвиша-
ват 400.

Апликацията групира
обявите за една и съща
книга така, че при търсе-
не на определено загла-
вие резултатът е един, до-
като броят ценови обяви
варира. Това прави на-
мирането на най-добра-
та оферта много удобно,
тъй като всички предло-
жения за дадено заглавие
или издание могат да се
сравнят в рамките на
един екран.

Целта е приложение-
то да се превърне и в

своеобразен посредник
за книги. В платформата
се създават обяви, чрез
които купувачите се
свързват с продавача на
лични съобщения, където
се уточняват всички по-
дробности.

Заглавията в “Книж-
ко” могат да бъдат оце-
нявани и коментирани от
потребителите, за да се
насочат останалите по-
добре към подходящото
за тях издание.

Зад създаването на
платформата стои екип
от професионални разра-
ботчици, чиято основна
цел е да се предостави на
любители на книгите,
били те купувачи или
продавачи, качествено

Апликацията “Книжко” е със свободен
достъп за Android и iOS устройства

рен прочит на музиката от
80-те. Stuck In My Mind е по-
редният авторски сингъл на

Stani, който се очаква да пре-
дизвика интерес и на между-
народната сцена. Само преди
няколко месеца песента му
Losing My Control се прие на
ротация в няколко държави.
Видеото към композицията
има над 1 милион гледания, а
най-голям интерес проявяват
меломаните от САЩ, Фран-
ция, Германия, Великобрита-
ния, Италия и Испания.

Наскоро хитовият проду-
цент откри в България музи-
кално студио с уникален ди-
зайн на космически кораб. То

е вдъхновено от мега пореди-
цата на всички времена “Меж-
дузвездни войни”. Музикално-
то студио е калибровано за
микс и мастеринг и разполага
с нова и качествена техника в
областта на звукозаписа и об-
работката на музика, предо-
ставена от най-добрата компа-
ния за акустика в света. С нея
работят някои световноизвест-
ни продуценти, сред които
Hardwell, Nicky Romero, Tony
Junior, Waverider, Deepack,
Headhunters, Alvaro, The
Playah, Ralvero и други.

Станислав Вълев, известен като Stani, очаква Stuck In My
Mind да предизвика интерес и на международната сцена

мобилно приложение,
което да отговори на
всичките им нужди и да
ги събере в единна
българска литературна
общност.

“Вярваме, че у нас
има изключително много
четящи хора на различни
възрасти, за които
“Книжко” ще е решение
на гореизброените про-

блеми. Надяваме се най-
вече приложението да
даде възможност на все-
ки читател да продължи
да разширява “книгозо-
ра” си по по-удобен и мо-
дерен начин и да създаде
нови познанства между
споделящите едни и същи
литературни интереси”,
уточниха създателите на
платформата.

Нов филм
сваля маските
на домашното
насилие

Тийзър плакатът е
дело на Любо Сергеев
(Sergeev Studio)
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Стр. 15

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО НОВА СПОРТ

16.00 Ал Файсали - Кувейт
20.00 Ал Ахед - Ал Хид
ПО МАКС СПОРТ 3

1.15 Арсенал Саранди - Боливар
ПО МАКС СПОРТ 4

1.00 Дефенса и Хустисия -
Индепендиенте Дел Вале
3.00 Фламенго - Велес Сарсфийлд
ПО МАКС СПОРТ 1

ТЕНИС
13.00 Турнир в Белград (мъже)
ПО МАКС СПОРТ 4

12.00 Турнир в Парма (мъже)
ПО ЕВРОСПОРТ 2

11.30 “Ролан Гарос”
(квалификации)
ПО МАКС СПОРТ 2

ВОЛЕЙБОЛ,
ЛИГА НА НАЦИИТЕ
17.00 Бразилия - САЩ (жени)
ПО МАКС СПОРТ 3

20.00 Турция - Полша (жени)
22.00 Сърбия - Италия
ПО МАКС СПОРТ 2

ХОКЕЙ НА ЛЕД
2.30 Нешвил - Каролина
ПО ЕВРОСПОРТ 1

КОЛОЕЗДЕНЕ
12.30 Обиколка на Италия
(XVIII етап)

Президентът на УЕФА Александър
Чеферин обяви, че ще има наказания за
Барселона, Реал М и Ювентус, които не
се разкаяха за решението да бъдат сред
основателите на Европейската Супер-
лига. Една от санкциите може да бъде
изваждането им от Шампионската лига.

УЕФА ще започне съдебни дела
срещу трите гранда. Те не се отказват
от идеята, както направиха останалите
девет съоснователи. Поради тази при-
чина от Нион откриват процедура по

Първата ракета на
България Виктория Томова
(№108) се класира за II кръг
на квалификациите на От-
критото първенство на
Франция по тенис. Поста-
вената под №16 в схемата
софиянка надделя над На-
талия Вихлянцева (Рус,
№163) с 6:3, 6:4 за 87 ми-
нути. Вики реализира про-
биви в началото и в края на

Звездите на Манчестър Юнайтед Давид де Хеа (вляво), Единсон Кавани и Хуан Мата
(вдясно) разговарят след тренировката преди финала за Лига Европа с Виляреал в Гданск

Съдят отцепниците
за Суперлигата

“Нито един бивш собстве-
ник на Левски не е замесен в
сегашните преговори, не е по-
средник в сделката и не е ин-
формиран по темата!”, обяви
мажоритарният собственик на
акциите на синия клуб Наско
Сираков пред Дарик радио.

Така той отговори на спе-
кулациите в някои медии и
социални мрежи, които спря-
гат Спас Русев в основата на
сделката по продажбата на

Спас Русев няма пръст
в продажбата на Левски

клуба. Смяташе се, че купува-
чите на “сините” са новите
собственици на “Нова тв”,
които наскоро взеха от перни-
чанина и един от мобилните
ни оператори.

Според близки до клуба
преговорите за смяна на соб-
ствеността в Левски текат уси-
лено и оптимистичните очак-
вания са сделката да бъде фи-
нализирана до края на другата
седмица.

Реал М, Барселона и Ювентус очакват санкции, останалите
девет клуба събират 15 милиона евро за детския футбол

разследване и потенциално наказание.
Трите колоса може да бъдат изваде-

ни от европейските турнири за година
или две. Това би било голям удар по
репутацията, а и по финансите им, за-
щото очакват приходи по 60-70 мили-
она евро само през следващия сезон от
участие в турнира. Това би било до-
статъчно сериозна санкция, ако УЕФА
прибегне до нея. На този етап обаче до
крайни мерки едва ли ще се стигне, но
все пак ще има някакви санкции.

Останалите еврограндове - Арсенал,
Милан, Челси, Атлетико М, Интер,
Ливърпул, Манчестър Сити, Манчестър
Юнайтед и Тотнъм, обявиха, че се от-
казват от надпреварата и се извиняват
на феновете. Въпреки това ще бъдат
наказани с лишаване от 5 процента от
приходите от евротурнирите за следва-
щия сезон. Те са се договорили с УЕФА
да бъдат глобени по 100 милиона евро,
ако решат да участват в каквато и да е
друга надпревара. Глоба от 50 милиона

евро е предвидена за тези клубове, ако
нарушат други свои ангажименти към
УЕФА.

“Тези отбори бързо осъзнаха греш-
ката си и направиха крачки към това да
демонстрират обвързаността си към
европейския футбол. Но не можем да
кажем същото за останалите три клуба,
които продължават да бленуват така
наречената Суперлига. УЕФА ще се
занимава с това по-късно”, закани се
Чеферин в официално изявление.

Деветте отказали се от Суперлигата
грандове ще съберат 15 милиона евро,
които ще бъдат предоставени за разви-
тието на юношеския футбол, школи и
бази в Европа.

“Обявените мерки са показателни,
но нито една от финансовите санкции
няма да отиде в УЕФА. Всички те ще
бъдат инвестирани в младежкия и
мъжкия футбол в местните общности в
цяла Европа, включително Великобри-
тания”, добави босът на УЕФА.

Съдийската комисия
при БФС назначи Драго-
мир Драганов да ръково-
ди баража за оставане в
Първа лига между Ботев
Вр и Септември Сф,
който е утре от 19.00 ч.
на стадион “Славия” в
София. Асистенти ще
бъдат Димо Вълчев и
Христо Хаджийски, а на
мача няма да бъде из-
ползвана системата ВАР
въпреки решителния му
характер.

Баражът за участие в
Лигата на конференции-

Без ВАР на баража
за оставане в Първа лига

първия сет, за да поведе в
резултата. Във втората част
нашата навакса ранен про-
бив пасив и обърна до 5:3
гейма, когато сервираше за
мача. Тя не успя да затвори
срещата при подаването си,
но след това реализира нов
брейк, с което сложи точка
на спора. Томова заслужи
16 000 евро и 20 т., а във II
кръг днес ще играе с Куру-

ми Нара (Яп, №155), която
отстрани Джулия Гато-
Монтиконе (Ит, №171) с
6:4, 6:2.

Втората ни ракета Цве-
тана Пиронкова (№116)
обърна Карълайн Долхайд
(САЩ, №164) с 6:7 (7), 6:2,
6:4 за 2,18 ч. В решителния
сет пловдивчанката изоста-
ваше с 3:4, но с 2 брейка
изкова победата. Цвети

игра снощи със Сюзан Бан-
деки (Швейц, №219), която
на старта отстрани Лесли
Патима Керхьове (Нид,
№176) със 7:6 (5), 6:3.

Елица Костова (№231)
отпадна във II кръг след за-
губа от Екатерине Горгод-
зе (Груз, №222) с 6:7 (5),
3:6 за 1,54 ч. На стартa
българката елиминира Сал-
ма Джоубри (Фр) с 6:3, 6:2.

Вики и Цвети бият на Откритото първенство на Франция

те Арда - Черно море в
неделя от 19.00 ч. в
Кърджали е поверен на
опитния Станислав То-
доров с помощници Иво
Колев и Мартин Димит-
ров. На тази среща ще
има ВАР, за който ще от-
говарят Волен Чинков и
Дениз Соколов.

БФС реши системата
ВАР да бъде прилагана
само на срещите от
Първата шестица, макар
че бяха инспектирани
стадионите на всички ти-
мове от елита.

СНИМКИ БГНЕС

Фенове на Виляреал се снимат с уголемено
копие на Купата на Лига Европа в Гданск


